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Tavaly decemberben már állnia kellett 
volna annak a lakóparknak, amelynek 
helyén jelenleg csak téglák vannak. 
Ugyan a 12 épületből kettő már áll, il-
letve van, aminek a falai elkészültek, de 
lakhatási engedély azokra sincs. 

A családok, akik befektetteka Fel-
sőtörökhegyen készülő otthonukba, 

többmilliót buktak el. A vevők azóta 
sem tudják, hogy mi van a pénzükkel, 
lesz-e lakásuk valaha a domboldalon, 
mivel a kivitelezőkkel, akikkel leszer-
ződtek, nem tudnak kapcsolatba lépni. 
Az esetnek eddig 121 károsultja van.

A lakásokat a Smith Company, illetve 
a Smith & Tóth Kft. építette volna fel, 

Felsőtörökhegyi szellemlakópark: 
már 121 károsultja van az ügynek

Április végén fejeződtek be a munkála-
tok a Gödöllői úton, ahol eltávolították a 
használaton kívüli sínpárt. A megvalósult 
beruházással pedig megszűnt a korábban 
bevezetett 40 km/h-s sebességkorlátozás 
is az érintett szakaszon.

Vác-Máriaudvaron hosszú évekig je-
lentősen lassították és akadályozták a 
közlekedést az úton keresztülfutó sínek. 
A Szob-Veresegyház-Budapest vonalhoz 
tartozó sínek körüli kátyús szakaszt 2020 
nyarán újították fel, a héten pedig sor ke-

Eltűnt a Gödöllői úti sínpár rült a pár száz méterrel arrébb lévő elha-
gyott iparvágány felszámolására is. 

„Hosszas levelezés, egyeztetés, és telefonos 
beszélgetések során vagyok túl, mire a Közút, 
a MÁV és a volt orosz laktanya tulajdonosa 
közötti egyeztetéseknek az lett az eredménye, 
hogy a Steel-Transz Kft., bevállalta ennek az 
átjárónak a teljes felújítását, rendbetételét” – 
nyilatkozta az ES televízió Híradójának 
Kiss Zsolt alpolgármester, a körzet kép-
viselője.

Kiss Zsolt hozzátette azt is, hogy a 
cég vezetője kezdetektől konstruktívan 
állt a kéréshez, és vállalta a beruházás 
több mint 10 millió forintos költségét. 
A vágány és a sínpárt övező 15 méteres 
útszakasz tulajdonjoga egyébként akkor 
került át a telep tulajdonosához, amikor 
a MÁV felszámolta a vonalat. 

A terület önkormányzati képviselője 
ennek kapcsán elmondta: ez a fajta tulaj-
donmegoszlás a Rádi úton is nehézséget 
jelent, ahol a vágányokat övező útszakasz 
már a MÁV tulajdona, ezért ott az ön-
kormányzat nem tudja elvégezni a szük-
séges burkolatfelújítást. A máriaudvari 
elhagyott iparvágány felszámolásával az 
érintett útszakaszon megszűnt a 40 ki-
lométeres forgalomkorlátozás is - tette 
hozzá Kiss Zsolt. 

azonban cégek a korábbi tulajdonosai 
elérhetetlenné váltak, a Kft.-ket pedig 
eladták." helyett lehetne ez: azonban a 
cégek korábbi tulajdonosai elérhetet-
lenné váltak, a Kft-ket pedig eladták.

Időközben kiderült, hogy a kivite-
lező cégek országszerte több lakópark 
építésébe is belekezdtek, de egy sem 
épült fel, ami arra utalhat, hogy pira-
misrendszerben próbáltak építkezni. 
Ez azt jelenti, hogy az első felépülő 
lakások árából fedezték volna a követ-
kezőket.De ebben az esetben már az 
elsők sem készültek el.A vevők rendőr-
ségi feljelentést fontolgatnak, mivel vé-
leményük szerint felmerül a szándékos 
csalás gyanúja is. 

Meghallgatta a károsultak képvise-
lőinek panaszait Matkovich Ilona pol-
gármester és Tótváradi-Nagy Bence, a 
körzet képviselője is. És bár az önkor-
mányzatnak nincsen köze a Felsőtörök-
hegyen zajló építkezéshez, figyelemmel 
kísérik a történéseket – mondta el la-
punknak Tótváradi-Nagy Bence. 

„Tartom a kapcsolatot több érintett káro-
sulttal is, keressük egymást minden alkalom-
mal, ha fejlemény van az ügyben. Mivel azon-
ban a magánterületen zajló építkezéshez az 
önkormányzatnak nincs, és soha nem is volt 
köze, csak azt tudjuk tenni, hogy meghallgat-
juk őket és információkkal segítünk nekik” 
– mondta a helyszínen a képviselő.
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Vác Város Önkormányzata az elmúlt 
időszakban több fejlesztésbe is kezdett, 
amelyek Vác gazdasági növekedését és 
a lakosság életminőségének javítását 
célozzák. A sikeres megvalósításhoz 
azonban az is szükséges, hogy az ön-
kormányzat megfelelően motiválja és 
jutalmazza a dolgozóit. Vácon jelenleg 
összesen mintegy 850 munkavállaló 
dolgozik az önkormányzatnak.  

Matkovich Ilona polgármester 
nemrégiben jelentette be, hogy ha-
sonlóan a korábbi évekhez, idén is 
megemelik a városi dolgozók bérét. 

Az alkalmazottak juttatása így öt 
százalékkal nő, amivel szeretnék el-
ismerni a város és a lakosság javára 
végzett munkájukat. A béremelés az 
idei költségvetésből mintegy 150 mil-
lió forint ráfordítást igényel.

A polgármester kiemelte: abban bí-
zik, hogy az egységes béremelés tovább 
növeli a dolgozók motivációját, ami 
hozzájárul a város életminőségének ja-
vulásához és gazdasági növekedéséhez 
is. Matkovich Ilona rámutatott, hogy 
hasonló béremelés 2019 előtt nem volt 
jellemző a városban. 

Idén is emelkedett a városi 
alkalmazottak fizetése

Kevesebb helyen 
lett fizetős a 

hétvégi parkolás
Egy korábban hozott rendelet szerinti 
turisztikai időszak májustól szeptember 
végéig érvényes rendszerében idén már 
kevesebb közterületen kell parkolóje-
gyet váltani vasárnap és ünnepnap.

A márciusi testületi ülésen – vita és 
„nem” szavazat nélkül – módosították 
a váci parkolás szabályozását. Lakossági 
igények figyelembevételével változtak a 
körzethatárok: a Géza király téren, to-
vábbá a Konstantin tértől a Budapes-
ti főút 36. számig az eddigi 1-es zóna 
helyett a kedvezőbb fizetési feltételeket 
tartalmazó 2-es zónának megfelelő sza-
bályozás lépett életbe. Ennek értelmé-
ben itt már csak hétfőtől péntekig 8 és 
18 óra között, szombaton pedig 8 órá-
tól délig kell fizetni a parkolásért. Egyéb 
időszakban, illetve vasárnap és ünnep-
nap a parkolás díjtalan.

Városunkban a 2-es zónában hétköz-
napokon 18 órától másnap reggel 8-ig, 
továbbá szombat déltől hétfő reggel 
8-ig (valamint ünnepnapokon) ingyenes 
a parkolás. Az immár szűkített 1-es zó-
nában naponta 18 órától másnap reggel 
8-ig nem kell fizetni a parkolásért.

Szintén ingyenes a parkolás mindkét 
díjzónában december 21. és január 2. 
között. 

A közüzemi díjak nagymértékű emelke-
dése és az örök emléksírok, díszsírhe-
lyek adományozási szabályainak aktua-
lizálása miatt a képviselő-testület – vita 
és „nem” szavazat nélkül – módosította 
a köztemetőről és a temetkezési rendről 
szóló 2014-es rendeletét.

Az aktualizált jogszabály meghatá-
rozza, hogy a polgármester mely ese-
tekben adományozhat díszsírhelyet. 
Ilyen örök emléksírt kaphatnak például 
a váci díszpolgárok, Pro Urbe díjasok, 
városunk volt polgármesterei. Díszsír-

hely adományozása esetén a végső bú-
csúztatás költségeit az önkormányzat 
állja.

Az utóbbi évek nagymértékű infláci-
ója miatt a költségek jelentősen emel-
kedtek. Ezért a mostani döntéssel – 
változatlanul hagyva például a hűtésért 
kért összeget – átlagosan ötödével ma-
gasabb díjtételeket határoztak meg, me-
lyek április 22-től lesznek érvényesek.

A rendelet hatályos szövegezése a hi-
vatalos önkormányzati honlap (vac.hu) 
Rendeletek moduljában megtalálható.

Változik a temetkezést 
szabályozó helyi rendelet

Véletlenül kimaradt
Decemberi számunkban közölt Négy náció 
mutatkozott be a Nemzetiségi Napon című 
cikkünkből kimaradt a Román Nemzetiségi 
Önkormányzat, akinek képviselője szintén 
bemutatkozottt a rendezvényen. Az oko-
zott kellemetlenségért elnézést kérünk!
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- Ön viszonylag gyakran megjelenik a közösségi 
médiában, városi rendezvényeken, és persze az 
utcán is. Úgy tűnik, szinte mindenütt ott van, 
ahol városi esemény zajlik. Vannak unalmas 
napjai?

- Nincsenek, de nem azért vállaltam 
egy ilyen kivételes adottságokkal ren-
delkező város vezetését, hogy pihenjek. 
Óriási a tettvágy bennem. Fontos tanu-
lási szakasz volt az ötéves képviselőség, 
ezalatt előre elkészítettem egy tervet a 
kitörési pontokról. Most pedig a megva-
lósításnak van itt az ideje. Természetesen 
mindezt nem egyedül teszem, hanem 
együttműködve az Összefogás Vácért 
csapatával, valamint az önkormányzati 
munkatársakkal. Az elmúlt években azt 
is meg kellett tanulnom, hogy a polgár-
mester álmainak van határa, mégpedig 
a költségvetés, de az álom határain belül 
mindent meg kell tenni, hogy értéket te-
remtsünk.

- Kerek egy év múlva lesz az előrehozott 
önkormányzati választás. A polgármesterek 
egymás után jelentik be indulási szándékukat. 
Vácon nagy a csend ebben a tekintetben.

- Nyilván mindenki latolgatja már az
indulást, hiszen a kormány döntése 

alapján a jövő októberi önkormányzati 
választást már jövő májusban megtart-
ják. Ugyanazon a napon lesz az önkor-
mányzati, és az európai uniós választás, 
ami után őszig mindenki kitölti a hivatali 
idejét. Én egyelőre annyit teszek, hogy 
tisztelettel fogadom az engem megke-
reső pártok képviselőinek látogatását, 

egyelőre azonban az Összefogás Vácért 
frakcióban még nem a jövő évi válasz-
tással foglalkozunk. Rengeteg fejlesztés-
be fogtunk bele, és ezek befejezését na-
gyon megbonyolítják a horror rezsiárak 
a megemelt szociális adó kötelezettség és 
az elmúlt években az önkormányzatok-
tól elvett adóbevételek is hiányoznak.

- De azért gondolom, beszéltek már arról, 
hogy elindulnak-e újból.

- Természetesen. Rengeteg jó dolog 
történt a városban az elmúlt években, 
semmi okát nem látom annak, hogy ne 
mérettessük meg újra magunkat a jelen- 
legi csapattal. 

- Arról lehetett hallani a városban, hogy az 
önkormányzat készíttetett egy felmérést: mivel 
elégedettek a váciak, és miben kell szerintük 
változtatni.

- Igen, éppen zajlik ennek a felmé-
résnek a belső értékelése. A politikusok 
számára mindig nagyon tanulságos, sőt 
kötelező odafigyelni a lakossági vélemé-
nyekre, hiszen ők a mi főnökeink. Sokan 
elmondják a véleményüket. Egy ilyen 
felmérés akkor jó, ha a hibákra is fóku-
szál, ha a megkérdezettek elmond- ják, 
mi az, amit ki kell javítanunk.

- Megoszt velünk valamit az értékelésből?
- Egyelőre csak annyit, hogy a váciak 

a kultúrában elért eredményeinket min-
den másnál jóval magasabbra értékelték, 
viszont az utak állapotáról lesújtó kriti-
kákat fogalmaztak meg. Sokszáz millió 
forintot költöttünk az útjaink építésére, 
felújítására, elkészült a Rádi út, a Buda-

pesti főút egy szakasza, a Zöldfa utca, 
Bán Márton utca, hadd ne soroljam, volt 
köztük, amelyik lakossági támogatással, 
például a Horgásztói út, de látszik, hogy 
ezt kevésnek találják a lakosok. Hozzá-
teszem, képtelenség bepótolni négy év 
alatt, ami korábban elmaradt, de ez nem 
ment fel minket ebbéli kötelességünk 
alól.

- Egyéb tanulság?
- A megkérdezettek kifejezetten po-

zitívan értékelték a játszótér építéseket, 
illetve a játszótér- és óvodafelújításokat, 
a belváros megújulását és azt, hogy az 
önkormányzat magára vállalta a deák-
vári kisposta fenntartását. Emellett fon-
tosnak tartották, hogy elvégeztünk két 
olyan fejlesztést, amelyre még az előző 
vezetés nyert pályázati forrást, de hozzá 
sem fogtak. A csónakház építésre és az 
uszoda felújítására gondolok.

- Nagy bátorságra vall olyan beruhá-
zásokba belefogni, amelyekhez az előző, nem 
mellesleg kormánypárti vezetésnek sem volt elég 
elszántsága.

- Gyáván nem lehet várost vezetni. 
Azt mondtuk, a város érdekében neki 
kell fognunk, és be kell fejeznünk. Óriási 
szakmai segítséget kaptunk az illetékes 
sportszövetségektől mindkét beruházás-
nál. Az uszoda energetikai fejlesztésére 
pedig már mi nyertünk 104 millió forin-
tot, amelynek a 30%-át kell állnia az ön-
kormányzatnak, önrészként.

- A Bauer utcai bölcsőde építéséhez a támo-
gatást szintén az előző vezetés nyerte el, de végül 
szintén önök kezdték el a munkát. Aztán le-
állt az építkezés. Miért történt?

- A közbeszerzési törvény értelmé-
ben, az önkormányzatoknak a legked-
vezőbb ajánlatot adó cég pályázatát kell 
elfogadni. Az Octopus Zrt. adta a leg-
alacsonyabb ajánlatot, ezért velük szer-
ződtünk. Csak hónapok múlva derült ki, 
hogy az elvégzett munkát a fővállalkozó 
nem, vagy csak részben fizeti az alvál-
lalkozóknak, noha az önkormányzattól 
mindig időben megkapták az aktuális ré-
szösszeget.

Utánanéztem az Octopus Zrt. cég-
kapcsolatainak, és azt láttam, hogy a 
szálak kormányközeli személyekhez ve-
zethetnek. Az ügyvezető időközben el-
tűnt, az alvállalkozók pert indítottak a 
fővállalkozó ellen, amely információim 
szerint, már kényszertörlés alatt áll. El-
mondhatjuk, hogy ebbe nagyon belefu-
tottunk. 

Azóta új közbeszerzést írtunk ki, és 
én most arra koncentrálok, hogy időben 
befejeződjön az építkezés.

- Önöknek volt sikeres pályázatuk?
- Minden pályázati lehetőséget meg- 

ragadunk. A helyzetünket egy példán ke-

Matkovich Ilona polgármester: 
„Gyáván nem érdemes…”
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resztül lehet a legjobban megérteni.
Az országgyűlési képviselőnk nemrég 

bejelentette, hogy a választókörzetben 
lévő 34 településnek megítélt 10 milliárd 
forintból Vác 237 millió forintot nyert el 
pályázaton energetikai fejlesztésre, míg 
néhány száz fős települések is megelőz-
tek minket. Eközben Vácon lakik a vá-
lasztókörzet több mint egyharmada.

Örülök a környékünk fejlődésének 
is, de nem szabad elfelejteni, hogy Vác 
járásközpont, ha a városunk fejlődik, az 
a környéken élők komfortját is szolgálja.

Sokszor látom, hogy nem mindenütt 
tudják jól hasznosítani az elnyert pályá-
zati pénzeket, mert ugye a beruházáso-
kat végig is kell tudni vinni. Talán nem 
szerénytelenség, ha azt mondom, ebben 
mi bizonyítottunk az elmúlt időszakban.

Önerőből, milliárdos nagyságrendben 
növeltük a város vagyonát. Szerintem, 
kiérdemeltük a bizalmat, hogy jól hasz-
nálnánk fel egy jelentősebb állami forrást 
is nagyobb energetikai fejlesztésekre.

- Miközben 2019-ben sok helyen nyert az 
ellenzéki összefogás, mára már sok településen 
felbomlott az ellenzéki szövetség, vagy legalább 
is recseg-ropog a sokféle pártból álló építmény.

- És sok helyen biztos lábakon áll, te-
szi a dolgát, viszi előre a saját városát. 
Ilyen Vác is. 

- Valahol azt olvastam, hogy miután a gödi 
vezetés bedőlt, most Vác következik.

- Ez csak a közpénzmilliókból legyár-
tott, szokásos propagandaszöveg. A 

jelenlegi Összefogás Vácért frakciója 
erős, és annak is kell maradnia, mert épít-
kezni csak békében lehet. Minden forin-

tot a városra költünk. Azt gondolom, az 
öszszefogás akkor kap értelmet, ha be-
szélgetésekkel, eszmecserékkel, olykor 
éles vitákkal erősítjük a belső közössé-
günket és a szélesebb városi közösséget. 
Akkor tudunk elfogadóak lenni a másik 
iránt, akkor tudunk egymás sikerében 
osztozni, egymásnak segíteni, ha megis-
merjük egymást. Ezért is kezdeményez-
tem korábban találkozót a helyi pártszer-
vezetek és egyesületek vezetőivel, sajnos 
nem mindenki fogadta el a meghívást. 
Azonban nem adom fel, ismét össze fo-
gom hívni a városi politikai vezetőket.

- Mit gondol, Gödön, miért jutottak el idá-
ig? Hiszen a lemondott polgármester a Sam-
sung ellen volt, és úgy nyert. Most sem kisebb 
a lakosság ellenérzése az akkumulátor gyárral 
szemben.

- Nem látok bele az ottani politikai 
helyzetbe, ugyanakkor remélem, sikerül 
olyan polgármestert választaniuk, aki a 
lakosság érdekeit sikeresen képviseli.

Úgy tűnik, megállíthatatlan, hogy 
megépül Gödön a második, majd azt 
követően a harmadik gyár, de legalább 
azt kéne a civileknek elérni, hogy a cég-
nek tényleg be kelljen tartania a környe-

zetvédelmi előírásokat. Ha nem így lesz, 
az nem csak Göd, Fót, Sződliget és Vác, 
hanem az egész Dunakanyar jövőjét 
meghatározhatja.

- Önnek mindeddig sikerült megőriznie a 
függetlenségét. Mit tenne, ha valamelyik párt 
megkeresné, hogy a támogatásukért lépjen be 
a pártba?

- Próbáltak már többször rábeszélni, 
de úgy éreztem, nehezítené a helyzete-
met, ha a pártérdekeknek is meg kellene 
felelnem. Emellett, nem vagyok jó alap-
anyag. Nem tudom elfogadni, ha valaki 
azt mondja, ezt így nem lehet megcsi-
nálni, miközben én tudom, hogy meg 
lehet.

Eddig is mindig a város érdekét 
néztem, maradjon is így. Szerintem jól 
együtt lehet működni a pártokkal tag-
könyv nélkül is. Úgy látom a városban 
beszélgetve, és a már említett közvéle-
ménykutatásból is, hogy az emberek 
nagyrészt elfogadták az Összefogás 
Vácért képviselőit, akár párttagok, akár 
függetlenek.

Egy a fontos, hogy a munkánkkal bi-
zonyítsunk minden nap.

Vicsek Ferenc

Közösségi szemétszedést szervezett 
áprilisban a váci önkormányzat, mely-
nek keretében több zsáknyi hulladékot 
gyűjtöttek össze az önkéntesek a komp-
kikötőnél, a Lehotka-parkban, a sejcei 
lakótelepnél és Deákváron, a Papvölgy 
keresztnél. 

A városszépítő akcióban a civilek, 

illetve kajakos, és sárkányhajós sporto-
lók mellett önkormányzati képviselők 
is részt vettek. Korábban több civil 
megmozdulás keretében is volt már 
szemétgyűjtés a városban, de az önkor-
mányzat által meghirdetett közösségi 
akció is folytatódott április 23-án a Na-
szály-hegy lábánál. 

Szemétszedés volt a város 
több pontján is

Meghívó 
közönségdíj 

átadására
Vác Város Önkormányzata tisztelettel 
meghívja önt a Madách Imre Műve-
lődési Központ felújítása és könyvtár 
funkcióval való bővítése, környezetének  
rendezése tárgyában kiírt építészeti és 
tájépítészeti nyílt ötletpályázat közön-
ségdíjának átadójára, és az azt kísérő 
kiállítás megnyitójára, melyre május 18-
án 17 órai kezdettel kerül sor a Katona 
Lajos Városi Könyvtár kiállítótermében 
(Vác, budapesti főút 37.)  

Köszöntőt mond és a közönségdíjat 
átadja Matkovich Ilona polgármester. 
A rendezvényen jelen lesz Cserkaszky 
Györgyi könyvtárigazgató és Taskovics 
Andrea főépítész.
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A krízisidőszak
 tapasztalatait 
osztották meg 

egymással
Kerekasztal beszélgetés formájában érté-
kelték a krízisidőszak tapasztalatait a váci és 
környékbeli, hajléktalanellátásban dolgozó 
szakemberek. A művelődési központban 
megtartott fórumon a meghívottak arról is 
egyeztettek, hogy hogyan tudnák különféle 
együttműködésekkel növelni a hatékonysá-
got. 

Járja Andrea, a Váci Humán Szolgáltató 
Központ vezetője az ES televízió híradójá-
nak elmondta: sikeresnek értékeli a hideg 
időszakban végzett munkát, ugyanis min-
den otthontalant sikerült megmenteni a 
fagyhalál elől a körzetben. 

„A hajléktalanellátás akkor mondhatja ma-
gát sikeresnek, lezárva a krízisidőszakot, mikor 
úgy tudhatjuk le a hideget, hogy nem történt fagy-
halál, mindenkit meg tudtunk menteni az utcáról. 
Nagyon örülök, hogy a kollégáim olyan munkát 
tudnak végezni, és ehhez minden lehetőségünk 
adott, hogy minden emberi életet, aki ilyen hely-
zetbe sodródott, meg tudott menteni” – mondta.  

A váci hajléktalanellátásban dolgozó 
szakemberek mellett Szentendréről, Gö-
döllőről, Balassagyarmatról és a főváros-
ból is érkeztek kollégák a beszélgetésre, 
amelyen az elmúlt krízisidőszak tapasztala-
tait értékelték. 

A fórumon a november 1. és április 30. 
közötti időszakból levonható tanulságok 
mellett a szakemberek az együttműködési 
lehetőségek bővítéséről, a helyi sajátos-
ságokból adódó problémákról, és a 2023 
februárjában kiadott, az utcai szociális 
munkáról szóló szakmai ajánlásról is be-
széltek. 

Az évente megrendezésre kerülő fórum 
legfontosabb célja, hogy a tapasztalatcseré-
vel és helyzetértékeléssel is tovább növeljék 
az ellátás hatékonyságát – emelte ki Járja 
Andrea. Az igazgató arról is beszélt, hogy 
hamarosan közzétesznek egy olyan plaká-
tot, amely bemutatja, hogy a helyi lakosok 
mivel, és hogyan tudják segíteni az utcán 
élők ellátását, esetlegesen az életük meg-
mentését. 

„Nem csak a hideg időszakot tekinthetjük 
krízisnek, a nagy meleg is, amikor kánikula van, 
ugyanolyan veszéllyel leselkedik az otthontalanra, 
aki esetleg túlöltözötten ül egy padon. Akkor is 
elkel a segítségünk, de lehet, hogy nem is minket 
kell hívni, hanem a mentőszolgálatot. Ezt a kis 
plakátot közzé fogjuk tenni, és szeretnénk, ha 
minél szélesebb körben megismernék” – mondta 
Járja Andrea.

Április 22-én megnyílt a Zsolnay lányok 
néprajzi gyűjteményéből összeállított kiál-
lítás Vácon. A Péccsel közösen szervezett 
tárlatcsere során tavaly a Tragor Ignác Mú-
zeum kezelésében lévő domonkos kripta 
kincsei látogattak Baranya fővárosába, most 
pedig a Janus Pannonius Néprajzi Múzeum 
hozta el műtárgyait Vácra. A kiállítás szep-
tember végéig látogatható a főtéri Elefántos 
házban. 

A Metrofolk együttes baranyai népzenéi-
vel indult a kiállításmegnyitó, amin a Zsol-
nay lányok néprajzi gyűjteménye: hímzések, 
porcelánok, festmények kerülnek bemuta-
tásra. Az önkormányzat barokk épületében 
Matkovich Ilona polgármester köszöntötte 
a Pécsről érkező tárlat gazdáit és a látoga-
tókat, felidézve az együttműködés részleteit. 

 „Nagyon nagy örömömre szolgált, amikor 
megtudtam, milyen szoros együttműködés van a két 
múzeum között, és ennek az együttműködésnek ap-
ropójaként a két város között is. Köszönjük szépen 
a közreműködést és a segítséget polgármester úrnak, 
aki támogatta, hogy ez a „Mindig nyíló virágok” 
című kiállítás itt megjelenhessen nálunk" - mond-
ta Matkovich Ilona polgármester.

Pécs alpolgármestere üdvözölte a két vá-
ros múzeuma közötti együttműködést, ami-
nek köszönhetően a váci domonkos krip-
taleletek tavaly a baranyai városban kerültek 
bemutatásra. 

„Nagyon nagy örömömre szolgált, amikor meg-
tudtam szoros együttműködés van a két múzeum 
között és ennek az együttműködésnek apropója-
ként, a két város között is. Ennek ékes bizonyí-
téka, hogy tavaly megnyithattuk a Vácról érkező 
kiállítást, amit már kétszer kellett meghosszabbí-
tani” – mondta Zag Gábor, Pécs alpolgár-
mestere.  

A megnyitón Burján István, a Janus 
Pannonius Múzeum kurátor elmondta: a 
Zsolnay lányok hagyatékából összeállított 
időszaki tárlat bemutatásra került már az or-
szág nagyobb városaiban, illetve a határon 
túli régiókban is. 

„Ez a kiállítás nem csak Zsolnay kerámia. 
Tudják, hogy jött létre ez a kerámia? A Zsolnay 
lányok elkezdték tanulmányozni az általuk gyűj-
tött főkötőket, és azok a minták, amelyek ezeken a 
ruhadarabokon szerepeltek, azok köszönnek visz-
sza a Zsolnay-kerámián.” - mondta Burján Ist-
ván, a Janus Pannonius Múzeum kurátora.

„Mindig nyíló virágok” 
az Elefántos házban
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Közel negyven napirendi ponttal tartotta 
meg munkaterv szerinti ülését április 26-án 
a váci képviselő-testület. A fontos döntések 
közül is kiemelkedett az előző évi városi 
költségvetés végrehajtásáról szóló beszámo-
ló. A tanácskozás nagy részében mind a 15 
szavazásra jogosult testületi tag jelen volt, 
közülük 12-en fogadták el a napirendi sort.  

Véleményezési jogkörében a grémium 
minden tagja egyetértett azzal, hogy dr. Hor-
váth Imre rendőr alezredes lássa el a Váci 
Rendőrkapitányság kapitányvezetői feladata-
it. Majd egy sor ingatlan ügyben zajlott élénk 
vita. Mokánszky Zoltán (Fidesz-KDNP) 
vagyonkiárusítással vádolta a városvezetést, 
holott a későbbiekben kiderült: az előző év-
ben is többszáz millióval növekedett a váci 
önkormányzati vagyon. 

Elfogadták a 2022-es zárszámadást
Ezt követően elfogadták a – könyvvizsgá-
ló és az államkincstár által is ellenőrzött és 
rendben talált – 2022-es költségvetés vég-
rehajtásáról szóló rendeletet. A tervszerű, 
megfontolt és a váci emberek érdekében 
hozott döntéseken alapuló előző évi gazdál-
kodás eredményeként a városi vagyon 733 
millió forintos növekedése mellett valamivel 
több, mint 2 milliárd 722 millió Ft pénzma-
radvány keletkezett. (A zárszámadás részle-
teiről külön írásban számolunk be.) 

Újabb három szociális intézmény 
újulhat meg

A pénzmaradvány beépítését tartalmazó 
költségvetési aktualizálás után ötfős pro-
jektmenedzsmentet jelöltek ki három intéz-
mény (Diófa és Nyár utcai óvoda, továbbá 
az Arany János utcai Idősek otthona) ener-

getikai korszerűsítésére kapott mintegy 231 
milliós pályázati forrás felhasználása kap-
csán. Dr. Gyurkovicsné Áfra Beatrix Apollónia 
és Lakatosné Kiss Gabriella személyében két ül-
nököt választottak a Váci Járásbíróságra. Mi-
után elfogadták a dr. Zsidel Szilvia jegyző által 
benyújtott tavalyi évi ellenőrzési jelentést, az 
idei hasonló tervben módosítást vezettek át.

További döntések
A folytatásban építészeti témákban születet-
tek döntések. Taskovics Andrea főépítész 
előterjesztései rendre jóváhagyást kaptak. 
Így módosult a településrendezési szerződés, 
melyben több parkoló helyének meghatáro-
zása is szerepelt. A 71-es számú (vácrátóti) 
vasútvonal tervezett felújítása kapcsán meg-
határozták azt a kezelési feladatsort, mely a 
váci önkormányzat feladata lesz a beruházás 
elkészülte után. 

A képviselők anyagi támogatást szavaztak 
meg egy cserkészcsapat számára, továbbá 
egy fiatal váci sportoló edzőtáborozására, 
majd egyetértettek azzal, hogy a Felső-Nyu-
las és a Lilaakác utca kereszteződésébe 
térfigyelő kamera legyen kihelyezve. Mint 
ahogyan tulajdonosként egyetértettek azzal 
is, hogy a Váci Vízilabda Egyesület TAO-pá-
lyázatát a strand és uszoda energetikai kor-
szerűsítésére adja be. 

A nyílt ülés végén napirend utáni felszóla-
lások és új képviselői kérdések következtek. 
A zárt ülés témái között a Közbeszerzési 
Munkacsoport tájékoztatója mellett több 
fellebbezési ügy is szerepelt. 

Az éves munkaterv szerint a képvise-
lő-testület legközelebb május 17-én tart ple-
náris ülést.

Tavaly is 
jelentősen nőtt 
a város vagyona
2022-ben 773 millió forinttal növekedett 
a város vagyona - derült ki az április 26-
án megtartott képviselő-testületi ülésen, 
ahol 13 támogató szavazattal elfogadták 
a város tavalyi költségvetésének végre-
hajtásáról szóló előterjesztést. 

Az eredeti büdzsé főösszege közel 9,5 
milliárd volt, amely 2022. december végére 
valamivel több, mint 11 milliárd 641 millió-
ra növekedett. A költségvetési bevételek és 
kiadások, illetve a finanszírozási bevételek 
és kiadások maradványainak összege teszi ki 
az összes maradványt, amely az előző évben 
2 milliárd 722 millió 231 ezer forint volt. A 
városi vagyon 2022-ben 773 millió forinttal 
növekedett.

A zárszámadásról elfogadott előterjesztés 
szerinti maradvány egy sor újabb fontos fel-
újítás és fejlesztés idei betervezésére, illetve 
a magas infláció miatt szükséges plusz for-
rások biztosítására ad lehetőséget. Ezeket az 
elképzeléseket már az idei büdzsé aktualizálá-
sára irányuló módosítás tartalmazta. A tervek 
szerint ennek köszönhetően például növelhe-
tők az önkormányzati intézményekben szük-
séges dologi kiadásokra fordítható összegek. 

Ezen túl többek között újabb felújítások 
lehetségesek – a legjelentősebbek:

- intézményi, közterületek játszótereinek 
felújítására az eddig tervezetthez képest plusz 
30 millió;

- a Burgundia utcai idősotthon homlokza-
tának rendbetételére 25 millió;

- az intézmények lapostető szigetelésére 
17,5 millió;

- a szérűskerti sportpálya kerítésének 
rendbetételére 15 millió;

- mélygarázs kamerarendszer és egyéb fel-
újításra 8 millió áll rendelkezésre.

A már korábban elhatározott és a költ-
ségvetésbe beépített beruházásokon túl új 
fejlesztésekre is sor kerülhet, illetve a már ko-
rábban betervezettekhez szükséges forrásnö-
velés is biztosítva lesz. Többek között

- újabb 20 millióból fejleszthető a térfigye-
lő kamerarendszer;

- plusz 10 millió jut járdaépítésre, újabb 5 
millió úttartozékok kiépítésére;

- immár közel 6 millióból bővülhet a par-
kolóhely kapacitás.

Mindezeken felül 1,3 milliárd forint nagy-
ságú intézményi tartalék is biztosítható. Az 
aktualizált költségvetésben jelenleg így a vá-
ros működtetésére valamivel több, mint 9 
milliárd fordítható. Felújításra 1 milliárd 327 
millió, fejlesztésre közel 1 milliárd 211 millió 
forint használható fel.

Eredményes gazdálkodási 
év volt a 2022-es is

Tájékoztató a 
rendeletalkotásról
Magyarország helyi önkormányzatairól  
szóló 2011. évi CLL IX. tv. 51. §-a alapján 
az alábbi tájékoztatást adom:

Vác   Város   Önkormányzat   Képviselő-tes-
tülete  2023.  április 26-i  ülésén  az   alábbi ren-
deleteket  alkotta:

15/2023. (IV. 26 .)  rendeletalkotás  - Vác,  
Széchenyi  u.  17. fsz.  2.  sz.  alatti ingatlan törzs-
vagyonból  történő kivonásáról;

16/2023. (IV. 26.) rendeletalkotás - a 2022. 
évi költségvetés végrehajtásáról;

17/2023. (IV. 26.) rendeletmódosítás - a 
költségvetésről szóló 6/2023. (II. 15.) rendeletről; 
18/2023. (IV. 26.) rendeletmódosítás - a szemé-
lyes gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti 
ellátások igénybevételéről és a fizetendő térítési dí-
jakról szóló 11/2021. (II. 18 .) rendeletről.

A  rendeletek  Vác  város  honlapján,  
valamint  a  Váci  Polgármesteri  Hivatal  
Jegyzői Kabinetének 105. sz. irodájában is 
megtekinthetők.

dr. Zsidel Szilvia  jegyző
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Ebben az évben is igen gazdag ese-
ménysorozattal zajlottak a Föld napja 
alkalmából szervezett rendezvények vá-
rosunkban, melynek részét képezte a ha-
gyományos diákpolgármester választás.

Öt váci középiskola három diákpol-
gármester-jelöltjének főtéri kampánye-
seményét köszöntötte Matkovich Ilona 
polgármester, hogy a folytatásban aztán 
a jelöltek iskoláinak támogatói produkci-
ói következzenek. Bíró György és Barátai 
idén 21. alkalommal koordinálták az ese-
ményt, mely a városházán folytatódott. Itt 
Inotay Gergely alpolgármester üdvözölte 
a résztvevőket és biztosította a diákságot 
az önkormányzat támogatásáról.

A vetélkedők és a különböző feladatok 
után délután az is kiderült, hogy a három 
diákpolgármester-aspiráns közül – az 
elmúlt évhez hasonlóan – ismét ketten 
megosztva nyerték el a címet. Czobori 
Cintia, a Váci Szakképzési Centrum Se-

lye János Egészségügyi Technikum diákja 
mindössze egy ponttal maradt le és lett 
így diákalpolgármester. A két holtverse-
nyes diákpolgármester pedig Kerek Di-
ána, a Váci Madách Imre Gimnázium, 
illetve Zöldi Márton a Váci Bartók – Pi-
kéthy Zeneművészeti Szakgimnázium és 
Zeneiskola Alapfokú Művészeti Iskola di-
ákja lett. Ők majd egy képviselő-testületi 
ülésen is bemutatkozhatnak és mondhat-
ják el terveiket, javaslataikat.

A Tour de Vác kerékpáros megméret-
tetésen fontos szerepet kapott a környe-
zetvédelem ismerete is. A 13 induló iskola 
között több, Vácon kívüli tanintézmény is 
megtalálható volt. A hét állomáshely fel-
keresése után a főtérre több mint másfél-
száz bringás diák érkezett.  A versenyben 
a legjobbak idén a verőcei, a sződligeti és 
az Árpád iskola csapatai lettek. 

Szintén Bíró György és Barátai szer-
vezték meg a hagyományos Naszály túrát, 

Sokszínű program a 
a Föld napján Vácon

amelyre a nagy érdeklődést figyelembe 
véve két útvonalat is felajánlottak a részt-
vevők számára. A nagy túra a Bik-kút 
érintésével haladt a Naszály 652 méteres 
csúcsa felé, majd onnan – 17 km megtéte-
le után – az Ezotermikus réten keresztül 
értek vissza Vácra. A kis túra 12 km-es 
szakasza a Gyadai réten haladt.

A rendezvénysorozat programjaihoz 
tartozott Szilágyi Lajos fotóművész ma-
darakról készített kiállítása is. A kétnapos 
tárlat anyagát korábban nemzetközi ma-
dárvédelmi konferencián is bemutatták. A 
képek azokat a ritka pillanatokat örökítik 
meg, amiket csak avatott szemek vesznek 
észre – az ilyen momentumokat a mada-
rak zavarásával soha nem lehetne meg-
örökíteni.

A szabad és biztonságos biciklizésért emel-
ték magasba a kerékpárokat a Főtéren áp-
rilis 21-én, szombaton. Az I Bike Budapest 
rendezvényhez kapcsolódó eseményen a 
városban örömtekerést tartottak, ahol min-
den korosztály képviselte magát. A menet 
indulása előtt Matkovich Ilona köszöntötte 
a megjelenteket, aki örömmel nyugtázta, 
hogy egyre többen járnak kerékpárral, és 
hozzátette, a város szeretne még többet 
tenni azért, hogy a jövőben minél több út-
szakaszon lehessen kétkeréken közlekedni.

 I Bike Vác

Fotó: Sam Matysen
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Hagyományteremtő céllal rendezte 
meg a Dr. Kenéz Zoltán Egyesített 
Szociális Intézmény  az első Kenéz 
Napok rendezvénysorozatot. A fóru-
mon előadásokat tartottak az idősellátó 
szakma dolgozóinak részére, ezt a ren-
dezvényt egyébként jövőre akkreditálni 
is szeretnék. A program keretében egy 
családi napot és adománygyűjtő bált is 
szervezett a váci összevont intézmény, 
melynek bevételét a demens részleg in-
novatív megújítására fordítják.

A Váci Dunakanyar Színházba vár-
ták a szociális szférában dolgozókat, 
nem csak a váci intézményekből. Kö-
zel száz olyan kolléga érkezett az or-
szág különböző részeiből, akik például 
Mosonmagyaróváron vagy Szegeden 
látnak el szociális feladatokat. A prog-

ram amellett, hogy szakmai céllal meg-
rendezett konferencia, nem csupán 
az ismeretek bővítéséről szólt, hanem 
arról is, hogy az intézmények dolgozói 
megismerkedhessenek egymással. 

A szociális szó jelentése ugyanis 
nemcsak a társadalmi gondoskodást 
foglalja magában, hanem a közösségi-
ség fontosságát is – emelte ki Matko-
vich Ilona, aki az esemény fővédnöke-
ként köszöntötte a megjelenteket. 

„Mint önök előtt is ismert, a városunkban 
a szociális háló intézményrendszere nemrég 
átalakult. Korábban elsősorban az idősek 
ellátásában vezető szerepet vivő szervezet im-
már egyesített szociális intézményként lát el 
szerteágazó feladatokat. Ezeket a feladato-
kat tapasztalatom szerint nagy lelkesedéssel, 
kreativitással végzi. Ennek szép példája a 

Szakmai- és családi nap, 
illetve egy bál a demens 

részleg felújításáért

hagyományteremtő céllal most induló Kenéz 
Napok, mely programjaival nem csak a te-
rület megismerésére, a gondok megoldására 
szerveződött, hanem tapasztalatcseréről is 
szól, és megteremti az ismerkedés lehetőségét” 
– mondta a polgármester. 

A megnyitót követően a szakmai és 
rekreációs napon résztvevőknek kü-
lönböző előadásokat tartottak: déle-
lőtt az idősödéssel kapcsolatos témák 
kerültek terítékre, délután pedig a de-
mencia kérdésköre kapott hangsúlyt. A 
nap végén Kollár István nemzetközileg 
is elismert, „Az Alzheimer” című do-
kumentumfilmjét vetítették le, mely a 
demenciával élő családtag ápolásának 
olykor nehéz kérdéséit közelíti meg. 

„Remek kezdeményezésnek bizonyult 
a rendezvény, 148 kolléga részvételvel egy 
igen tartalmas, igényes és színes programot 
tudtunk megvalósítani. A visszajelzések - 
elégedettségi kérdőív, utólag küldött emailek 
- mind dicséretről és elismerésről zengenek. A 
bál is szép volt és sikeres, szép összeget sike-
rült gyűjtenünk a demens részleg fejlesztésére” 
– mondta Szabados-Slezák Brigitta, az 
intézmény vezetője a programok után.

Az intézmény köszönetét fejezi 
ki a bál támogatóinak: Alsóvárosi Pa-
tika, Ba-Rock mászó klub, Benda Éva, 
Budainé Varga Zsuzsanna, Dunakanyar 
Színház, Faragó Jánosné, Farkas Eszter, 
Fehér Edina Ildikó, Fehér Zsolt, Floch 
Cukrászat, Fónagy és Walter Vendég 
és Borház, Giuseppe Pizzéria, Horváth 
Erzsébet, Inotay Gergely Ábel, Ismene 
Virágüzlet, Kedvenc Kereskedőház, Kézen-
fogva Alapítvány Százhalombatta, Kiss 
István, Kissné Kovács Gabriella */Ko-
necsni Péter, Korall Élelmiszer Diszkont, 
Luxury Butik, Lyra könyvesház, Naszály 
festék, Pálné Együd Judit, Piccadilly Piz-
zéria, Pingvin Cukrászda, RolyalFitness, 
Slezák Ferencné Simon Mária, Sophia 
Fehérnemű, Szabó Ildikó, Tabán utcai Fo-
gyatékosok Napközi Otthona, The Rou-
ge Butik, Tóthváradi-Nagy Bence, Váci 
Napló Online, Varázssarok, Vásárhelyi 
Tamás. (Fotók: Gy-Varga Péter)
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Virágba borult Vác
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A húsvét és a karácsony után a har-
madik legnagyobb keresztény ünnep a 
pünkösd. Az Újszövetség részletesen 
leírja, hogy az egyház születésnapját is 
jelentő pünkösdkor miként szállt le Jé-
zus Krisztus által a megígért Szentlélek 
a tanítványokra. A Szentlélek kiáradt 
az apostolokra, betöltötte őket meg-
világosító kegyelmével, hogy képessé 
váljanak Jézus missziós parancsának 
teljesítésére. 

Az ünnep elnevezése a görög pen-
tekosztész, azaz ötvenedik szóból 
származik, a napja pedig minden év-

ben május 10-e és június 13-a közé, 
a húsvét utáni ötvenedik napra esik. 
Régen a befejezett aratásért is ilyenkor 
mondtak hálát az emberek, ezért a ke-
resztény ünnephez számos népszokás 
társult. A magyar pünkösdi szokások 
számos vonásukban az ősi tavaszün-
nep pogány rítusainak emlékét is őrzik. 
A legnagyobb keresztény ünnepeket 
egyébként nem csak a vallásos embe-
rek tartják meg, pünkösd hétfőt 1993-
ban Magyarországon is munkaszüneti 
nappá nyilvánították.

Május 28-án vasárnap 10.30-kor 
Marton Zsolt megyéspüspök Deákvá-
ron, a Jézus Szíve templomban mutat 
be szentmisét és egyben kiszolgáltatja 
a bérmálás szentségét az egyházközség 
és a piarista gimnázium fiataljainak. 

Május 29-én, pünkösd hétfőn a Ba-
rátok templomában lesz szentmise 10 
órakor, amelynek keretében felszenteli 
az egyházmegye 5 új állandó diakónu-
sát. Ők nős férfiak, akik az egyház szol-
gálatát vállalják a későbbiekben.

Pünkösd a 
Szentlélek 

eljövetelének 
ünnepe

Marton Zsolt váci megyéspüspök adta 
át ünnepélyesen április 20-án Vácon a 
PüspökVác Látogató-és Rendezvény-
központot. A konferenciatermet dr. 
Beer Miklós nyugalmazott váci püs-
pökről nevezték el, aki személyesen je-
len volt az eseményen. Az átadón részt 
vett és köszöntőt mondott Soltész 
Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és 
nemzetiségi kapcsolatokért felelős ál-
lamtitkára, dr. Rétvári Bence, a terület 
országgyűlési képviselője. Az ünnepsé-
gen jelen volt dr. Tarnai Richárd Pest 
vármegyei főispán és Matkovich Ilona, 
Vác polgármestere is. A programban 
Bogányi Tibor, gordonkaművész köz-
reműködött, akinek a családja váci kö-
tődésű. A köszöntőket követően a ven-
dégeknek lehetősége nyílt a felújított 
épület tereit bejárni.

A barokk kori váci püspöki palota 
egykori gazdasági épülete az elmúlt 2 
évben komoly átépítésen ment keresz-
tül. A felújítás keretében az épülettömb 
terei átszerveződtek és új funkció-
kat kaptak, hogy alkalmasak legyenek 

konferencia- és rendezvény feladatok 
ellátására: 150 fős konferenciatermet, 
kápolnát, központi konyhát, kávézót, 
stúdiót alakítottak ki, és itt fogadják 
majd a püspöki palota és a székesegy-
ház megtekintésére érkező látogatókat 
is. Ezenfelül megújultak az épület gé-
pészeti és elektromos rendszerei. A 2 
milliárd forintos beruházás a Magyar 
Kormány támogatásával valósult meg.

Lakossági fórum
Tisztelt Lakosság!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
döntése alapján lakossági fórumot tartunk Vác város településképi rendeleté-
nek módosítására vonatkozóan. A bemutatásra kerülő rendelet a város honlap-
ján elérhető a Dokumentumok/Településrendezési eszközök/Településrende-
zési eszközök módosítása felületen.Megjelenésükre számítunk. 

Helyszín: Madách Imre Művelődési Központ – 47. terem
Ideje: 2023. május 25. 16 óra

Tisztelettel:  
Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester

Átadták a PüspökVác Látogató- 
és Rendezvényközpontot
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semmilyen felelősséget nem vállal.

Az elmúlt három és fél évben 30 lakását újí-
totta fel az önkormányzat mintegy 45 millió 
forintból, melyeknek egy része szociális bér-
lakás volt. A Kölcsey utcában jelenleg két in-
gatlant tataroznak a Váci Városfejlesztő Kft. 
munkatársai. A helyszínen Matkovich Ilona 
arról beszélt, hogy ezekbe az otthonokba 
költöztetik be majd a megemelkedett rezsi 
miatt bajba került Galcsek utcai lakókat.

A volt kommendánsi hivatal épületében 
ugyanis annyira megemelkedtek a rezsidí-
jak, hogy azt nem tudják már fizetni az ott 
lakók. Ennek oka az elavult fűtésrendszer 
és a rossz nyílászárók.

„Segíteni próbáltunk ezen a helyzeten, hiszen 
ezek az emberek nem azért laknak szociális lakás-
ban, mert megengedhetik magunknak ezt az össze-
get.  Ahol jelenleg állunk, ez a lakás az egyiküknek 
készül, merthogy átköltöztetjük őket, ugyanis ezt 
a problémát meg kell oldani” – mondta a hely-
színen a városvezető.

Hozzátette: a Galcsek utcai ingatlan ben-
ne van a város lakásépítési programjában 

is, új önkormányzati lakásokat szeretnének 
kialakítani az egykori kommendánsi hivatal 
épületében.

A Váci Városfejlesztő Kft. munkatársai 
jelenleg négy ingatlant újítanak fel a Galcsek 
utcából kiköltöző lakosoknak. Ebben az 
önkormányzati ciklusban egyébként már 30 
lakás teljeskörű tatarozására sor került.

„Idén még viszonylag nagy számban fogunk fel-
újítani önkormányzati lakásokat, mivel elképesztő 
állapotokat találtunk a legtöbb ilyen helyen. Voltak 
olyan házrészek is, amelyek már annyira menthetet-
lenek voltak, - általában ezek kicsi alapterületűek 
-, hogy azokat nagyon gyakran a szomszédoknak 
adtuk el, mivel már nem volt értelme felújítani” - 
mondta Matkovich Ilona. 

A legtöbb bérlakást nemcsak kifesteni 
kell, hanem több helyen az elektromos- és 
a vízvezetéket is cserélni kell majd, valamint 
fel kell újítani a járófelületeket is. Az 
önkormányzat egyértelmű célja az, hogy 
azok a lakások, amelyek megmenthetők, 
azokat rendbe tegyék.

Eddig 30 lakását újította 
fel az önkormányzat

Bevált az új 
kapcsolási rendszer 
a közvilágításban

Immár két esztendeje működik váro-
sunkban az a modern le- és felkapcsolási 
rendszer, amely a valós fényviszonyok fi-
gyelembevételével biztosítja a közvilágítás 
üzemeltetési idejét.

Az ezt megelőző időszakban gyakran 
balesetveszélyt jelentett az utak mentén, 
illetve a közterületeken, hogy előre meg-
határozott, a várostól távol eső területek 
jellemzői alapján megállapított naptári 
szisztéma szerint történt a reggeli lekap-
csolás és a sokszor elkésett esti felkap-
csolás. A sok panasz miatt Ferjancsics 
László alpolgármester javaslatára két éve 
volt a váci átállás az autósokra, gyalogo-
sokra nézve kevesebb veszélyt jelentő új 
kapcsolási rendre. Ez a tényleges aktuális 
fényviszonyok alapján kezeli a le- és fel-
kapcsolást.

A váci tapasztalatok az elmúlt időszak-
ban megerősítették: a váltás hasznos volt, 
városunkban is csökkent a hiányos közvi-
lágítás által okozott balesetveszély. 

Az Emberi Kapcsolatok Bizottságának 
döntése alapján ebben az évben a Fogyaté-
kossággal Élő Váci Emberekért kitüntetést 
a Tabán utcai Fogyatékos Napközi Otthon 
kollektívájának ítélte oda. Gratulálunk!

Díjat kap a Tabán 
utcai Fogyatékos 

Napközi 
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Lakossági fórum
Tisztelt Lakosság!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy  Vác Város Önkormány-
zat Képviselő-testülete döntése alapján lakossági fóru-
mot tartunk Településrendezési eszközök módosítási 
eljárásának megindítása az M2 gyorsforgalmi út, Vác-
dél és Vác-észak közötti szakasz szélesítése, Gombási 
úti új különszintű csomópont, komplex pihenőhely és 
új lehajtó kialakítására, és a Gombási úti gazdasági te-
rület módosítására vonatkozóan.
A bemutatásra kerülő terv a város honlapján elérhető a 
Dokumentumok/Településrendezési eszközök/Tele-
pülésrendezési eszközök módosítása felületen.
Megjelenésükre számítunk. 

Meghívott: Urbanitás – Tervező és Tanácsadó 
Kft.

Helyszín: Madách Imre Művelődési Központ 
47. terem 

Ideje: 2023. május 25. 16 óra
Tisztelettel:  Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester

A Pest Vármegyei Kormányhivatal Országos Környezetvédel-
mi, Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási Főosztály köz-
meghallgatást tart a témában 2023. május 8-án, 10 órakor a 
Madách Imre Művelődési Központ Kamaratermében.

Új vezetőt választott a Vác VLSE (VV-
LSE) tagsága márciusban és a váltás po-
zitív hatásainak már eredményei is van-
nak. Az egyesület a korábbi vezetés 3 
éve alatt nem tudott elszámolni a város-
tól kapott több mint 70 millió forintnyi 
önrésszel, amit új pályák kialakításához 
kapott. Ennek hiányában jogi akadálya 
volt annak, hogy a város segíteni tudjon 
az egyesületnek a volt laktanya terüle-
tére tervezett beruházással kapcsolat-
ban. Az egykori stabil NB II-es klub a 
mostani szezon előtt gyakorlatilag meg-
szűnt, nem indított csapatot.

Új elnök, sikeres tárgyalások
A Vác FC legnagyobb sikerét a 

’93/’94-es szezonban érte el, amikor 
magyar bajnok lett. Akkor a klub ügyve-
zetője Iványi Károly volt – a VVLSE őt 
választotta ismét elnökké. Az új vezetés 
még április elején tartott sajtótájékozta-
tót a csapat helyzetéről. Az egyesületi 
beszámoló alapján Iványi Károly ki-
emelte, hogy a Vác FC Kft. körüli ál-
lapotokat még folyamatban lévő ügyek 
kísérik, így mélyebben ebbe – jogi és 
személyiségi okok miatt – egyelőre nem 
kíván a VVLSE vezetése belemenni. 

A sajtótájékoztató alapján kaotikus 
pénzügyi állapotok uralkodtak a koráb-
bi vezetés alatt a váci fociban: a Vác FC 
TAO-beruházása kapcsán mintegy 450 
millió forint felhasználása, kifizetésé-
nek jogcíme kérdőjeles. A Vác VLSE 
73 millió forintos tagi hitelt várna visz-
sza a kft-től.  A korábban a stadion 
rekonstrukció önrészére 180 milliós 
fejlesztési hitelt felvevő önkormányzat 
pedig ezt az összeget követeli vissza, 

Közel a megegyezés: 
megmenekülhet a váci futball

immár peres úton. 
A munkatársi csapat – amelyben je-

lenleg nincs főállású – szinte változatlan 
és az elnök értékelése szerint mindenki 
a klub érdekében dolgozik. Az önkor-
mányzattal meglévő korábbi feszültsé-
gek megszűntek, a folyó bírósági üggyel 
kapcsolatban pedig egyre közelebb a 
megegyezés.

A csapat játéka közben a korábbiak-
hoz képest sokkal stabilabb lett. A VV-
LSE áprilisban játszott 5 mérkőzéséből 
négyet megnyert, egyet pedig döntet-
lennel zárt, így a kiesést jelentő 15. po-
zícióból feljött a táblázat 10. helyére.

Eszes Ádám
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Sorompóval akadályozza a Vácnak éves 
szinten több tízmillió forintos nagyság-
rendű kárt okozó illegális hulladéklera-
kókat a volt kőhídparti lőtér területén az 
önkormányzat. A korábban odahordott 
szemétmennyiség felszámolása folya-
matos. A területen levő árkokat talajtani 
vizsgálaton átesett földdel töltik fel. A 
váci Fidesz ennek ellenére „önkormány-
zati illegálishulladék-lerakót” emleget.

Évtizedes hiányosságot pótol a Váci 
Városfejlesztő Kft. a városi vízelvezető 
árkok kitakarításával.  Az önkormány-
zati cég a kotrásából származó földdel 
a volt kisváci lőtér területén található ár-
kokat tölti fel.  A lőteret még az előző 
városvezetések alatt kezdték el rendezni. 

Rozmaring Sándor tájékoztatása szerint 
ezt a gyakorlatot folytatja a jelenlegi 
önkormányzat is. A Váci Városfejlesz-
tő Kft. munkatársa a Váci Hírnöknek 
elmondta, a területre kizárólag ismert 
származási helyű, ároktisztítási munkák 
során kitermelt földet hordanak a feltöl-
tés érdekében.

Azt a földet, amelyben a talajvizs-
gálatok eredményei alapján semmilyen 
szennyező anyag nem haladja meg a 
határértéket, felhasználják, míg a szeny-
nyezett talajt az önkormányzat veszé-
lyes hulladéklerakóban helyezi el. Eddig 
több mint 260 köbméternyit szállíttattak 
és helyeztek el ilyen lerakóban összesen 
828 ezer forintért. 

Korábban már számos alkalommal volt 
kénytelen helyreigazítást közölni a kor-
mánypárti sajtó Váccal, és a város civil 
vezetésével kapcsolatos hamis állításai 
miatt. Most rövid idő alatt több ügyben 
is elmarasztalták a közvetetten főként 
adóforintokból működő médiumokat.

Vác hivatalos Facebook-oldalán azt 
írják: „Egy, a múlt héten meghozott elsőfokú 
ítélet a magyarnemzet.hu oldalon januárban 
megjelentetett, a váci önkormányzattal és a pol-
gármesterrel kapcsolatban írt cikkről állapí-
totta meg, hogy több valótlanságot tartalmaz.” 

A Magyar Nemzet szerzője írta ko-
rábban, hogy Matkovich Ilona a meg-
választása után elsőként a saját fizetését 
emelte meg. Mivel ez nem igaz, a Fővá-
rosi Törvényszék által kötelezően előírt 
helyreigazításban azt a tényt is közölni-
ük kell, hogy a állításukkal ellentétben 
a polgármester illetményét a képvise-
lő-testület fogadta el egy felsőbb szintű 
jogszabály alapján, és az megegyezett az 
előző, Fidesz-KDNP-s polgármester il-

letményével.
A bírósági ítélet alapján azt a hamis 

állítást is helyre kell igazítania a lapnak, 
hogy Matkovich Ilona polgármester 
száműzte az anyakönyvi hírekből a „fia” 
és „lánya” meghatározást. A valóság 
ugyanis az, hogy már a Fidesz-KD-
NP-féle városvezetés alatt is a „gyerme-
ke” formulát alkalmazták.

Bírósági ítéletről és képviselőről is 
valótlant állítottak

A Vác Online sokadik perét veszti el 
Váccal, a városvezetéssel vagy épp a 
városi dolgozókkal kapcsolatos valótlan 
állításai miatt. Még tavaly nyáron állítot-
ta az egyik alpolgármesterről azt az ol-
dal, hogy az ingatlana értéknövekedését 
eredményező önkormányzati döntésről 
szavazott úgy, hogy az érintettségét nem 
tárta fel. Azonban – mint ez a Ferjan-
csics László által indított sajtóperben 
kiderült – a Fidesz-KDNP-hez köthető 
oldal ismét valótlan állítást tett közzé, 

ami szeptemberben a Budapest Kör-
nyéki Törvényszéken, idén márciusban 
pedig a Fővárosi Ítélőtáblán is bizonyí-
tást nyert. 

Bírói kényszerre voltak kénytelenek 
továbbá helyreigazítást közölni azzal 
kapcsolatban is, hogy valótlanul állítot-
ták: jogerősen pert nyertek a polgármes-
ter fia ellen. Abban az ügyben például 
úgy próbált meg családi összefonódást 
sejtetni a lap, hogy egy bizonyos eladott 
önkormányzati telekről írt. „Csak” azt 
felejtették el megemlíteni, hogy azt még 
egy korábbi városvezetés adta el. 

A városvezetés korábbi álláspont-
ja szerint az oldal a vesztett pereknél 
gyakrabban közöl valótlanságokat, fé-
linformációkon alapuló tévedéseket. A 
város önkormányzatának lejáratását is 
végző portál főszerkesztője az a nagy-
marosi Hujbert István, akinek köreihez 
kormánypárti döntések nyomán több 
tízmillió millió forint közpénz érkezett.

A portál több pert is vesztett már – 
elsőfokon és jogerősen. Ezek hatására is 
helyreigazítást közölt alpolgármesterrel, 
bizottsági elnökkel, színházigazgatóval, 
bizottsági taggal, ügyvéddel, felügyelő-
bizottsági taggal, és az önkormányzattal 
kapcsolatos hamis állításai miatt is. 

Eszes Ádám

Zöldterületi közpark lett az 
egykori lőtér területe

Az önkormányzat a területrehabi-
litáció újrakezdésekor azt tapasztalta, 
hogy a lőtérre illegális - jellemzően épí-
tési-bontási és vegyes háztartási hulladé-
kot hordtak ismeretlenek. A szeméthegy 
felszámolása megkezdődött, és a további 
hulladéklerakás megakadályozása érde-
kében sorompóval zárták el a területre 
vezető utat. 2022-ben az illegális hulla-
déklerakók felszámolására több tízmillió 
forintot költött a váci önkormányzat.  

A váci képviselő-testület legutóbbi 
ülésén több olyan döntést is hozott a 
Helyi Építési Szabályzat (HÉSZ) felül-
vizsgálata során, amely a város területén 
az ott lakók számára komfortosabb, él-
hetőbb környezetet, nagyobb zöldterü-
letet biztosít. Az egyik ilyen nagy jelen-
tőségű változtatás, hogy a Kőhíd park 
(például a volt lőtér) részen található 
önkormányzati tulajdonú – eddig építé-
si övezetként besorolt – területeket visz-
szaminősítették zöldterületi közparkká. 

2022-ben az illegális hulladéklerakók 
felszámolására több tízmillió forintot 
költött a váci önkormányzat.  

Korábban a váci Fidelitas elnöke 
sugallta azt, hogy az önkormányzat 
működtet illegális hulladéklerakót a 
területen, amelynek a földdel történő 
feltöltése már az előző városvezetések 
alatt is zajlott. (E. Á.)

Anyakönyvi hírekről, illetményről 
és bírósági ítéletről is valótlant 

állított a kormánypárti sajtó
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Virágos Vácért 
2023.

A Virágos Vácért városszépítő mozgalmat 
több mint 20 éve lelkes civilek  hívták élet-
re azzal a céllal, hogy ösztönözzék a lakos-
ságot a közvetlen környezetük és ezzel az 
egész város virágos szépítésére. Idén há-
rom kategóriában hirdetik meg a versenyt: 
benevezhetnek a kertes családi házak, a 
lakásszövetkezetek, társasházak, valamint 
intézmények és üzletek is.

A Virágos Vácért versenyen egyéni je-
lentkezés alapján lehet részt venni, ehhez 
egy űrlapot kell kitölteni. A nyomtatványt 
lapunkban is megtalálják, de letölthető vac.
hu honlapról is. A jelentkezési lapot május 
15-éig a városháza portáján elhelyezett - lo-
góval ellátott - gyűjtőládába kell bedobni, 
vagy elektronikus úton a posa.csilla@va-
cholding.hu e-mail címre is el lehet küldeni. 

A kategóriák helyezettjei idén is okle-
vélre és ajándékra számíthatnak az ünne-
pélyes eredményhirdetéskor. Az értéke-
lés szempontjai a pályázatban megjelölt 
területek rendezettsége, tisztán tartása 
és folyamatos gondozottsága, továbbá 
az előkertek, erkélyek, teraszok, ablakok 
virágdíszítése, esztétikai összhatása. A 
felhívás szerint idén figyelembe veszik a 
közterületek parkosítása során az ápolt, 
kulturált összkép mellett a beporzóknak 
biztosított életteret is.

A rendezvény fővédnöke Matkovich 
Ilona polgármester és Marton Zsolt me-
gyéspüspök.

Jelentkezési lap
„Virágos Vácért 2023.” pályázathoz

I. kategóriában pályázok*        II. kategóriában pályázok*     III. kategóriában pályázok*

Név:.......................................................................................................
Telefonszám: ......................................................................................................
E-mail cím:   ......................................................................................................

A pályázattal érintett ingatlan címe: ....................................................................
* jelölt rész aláhúzandó

Alulírott, az Európai Parlament és a Tanács (EU) 2016/679 rendelete (GDPR) alapján önkéntes, konkrét, tájékoz-
tatáson alapuló, külső befolyástól mentes egyértelmű hozzájárulásomat adom a személyes adataim kezeléséhez 

az alábbi Adatkezelő számára:

Adatkezelő: Váci Városfejlesztő Kft.
székhely: 2600 Vác, Köztársaság út 34.

Cégjegyzékszám: 13-09-130719
Adószáma: 14867361-2-13

Nyilatkozom, hogy a Váci Városfejlesztő Kft. - vacholding.hu oldalon közzétett – a Virágos Vácért pályázatra 
vonatkozó Adatkezelési tájékoztatóját megismertem.

Dátum:……………………………………..         Pályázó aláírása:…………………………………………
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Igazán méltó módon ünnepelte a Váci 
Madách Imre Gimnázium névadójának, 
Madách Imrének a 200. születésnapját: 
háromnapos rendezvénysorozatot szer-
vezett az iskola. Április 12-én szerdán az 
órák után Madách  és Az ember tragédiája 
című műhöz kapcsolódó csapatversenyt 
szerveztek, flashmobot rendeztek, az au-
lában kiállítás nyílt, a sportudvaron "Ma-
dách-futás" mozgatta meg az erre vállal-
kozókat.

Csütörtökön a művelődési központ-
ban kulturális délelőttön vehettek részt a 
váci diákok és vendégek az ipolysági test-
vériskolából. A programon Boda Mária 
tanárnő olvasta fel fiktív levelét, melyet 
Madách Imrének írt a kései utódok nevé-
ben. Ebből álljon most itt egy részlet:

"Szia Imre! Képzeld, 200 éves lettél, mint 
Petőfi, az örökifjú. Csak 3 héttel idősebb, mint 
Te. Ismerted őt? Találkoztatok? Na meg Kölcsey 

verse, a Himnusz is 200 éves idén. Szóval 200 
lettél. Egy kétszáz éves diáktársunk. Szép kor. 
Sokszor emlegetünk, irodalomórákon, műsorok 
alkalmával, no meg a születésnapodon, amikor a 
gimiben több évtizede Madách-napot rendezünk 
a tiszteletedre. A halálod napján mindig meg-
látogatunk téged Alsósztregován. Két évig nem 
tudtunk menni a pandémia miatt, le volt zárva a 
határ. Mi az a határ? Ja, hát Te még Magyar-
országként élted meg Sztregovát, mi meg Szlo-
vákiaként. Az már egy másik ország, amit Te 
még nem ismerhettél. Tudod, 60 évvel a halálod 
után volt egy Trianon…A gyerekeid nem any-
nyira szenvedték meg itt, addigra már külföldre 
távoztak. Ezzel ma is sokan így vannak…. De 
hagyjuk. Vajon a Te korodban elszabadult pan-
démiát, hogy élted túl? Karanténban? Szóval ta-
valy nem voltunk Sztregován, és hiányzott. Nem 
is lett olyan jó a Madách-túra Sztregova nélkül, 
mint szokott. Amúgy kérdezni is akartam: Tet-
szenek a koszorúink, amiket vinni szoktunk? 

Nagyon zajosak vagyunk az emlékművednél? 
Vagy azért kicsit lelkesítünk téged odaát?  Vagy 
a beszólások idegesítenek? 

Nem baj, hogy a kocsmakvízeken Imis’gang 
vagy Imremaffia néven indulnak a gimink csa-
patai, a Te nevedet felhasználva? És ahhoz 
mit szólsz, hogy mindig jól érezzük magunkat 
Csesztvén, ahol talán Te is boldog voltál. Mi 
partizunk, utazunk a világban, internetezünk, 
sörözünk, kvízezünk, kimegyünk az utcára 
tüntetni, ha valami nem tetszik. Te mit tennél 
ma? Ülnél a kastélyotokban szigorú anyukád 
szoknyája mellett? Vagy Petőfiként vonulnál az 
utcán? Vagy a piarista atyák tanítása szerint 
mindent Isten világának rendjeként fogadnál el? 
Vagy bejönnél Vácra a család orvosához, Ar-
genti Döméhez a sok nyavalyád gyógyíttatni?  
Hát, tudod, ma elég hosszú sort kellene kivárnod 
az orvosnál.

Te Imre, voltál Te boldog igazán? Csesztvén, 
a házasságod 7 évében az voltál? Úgy tanuljuk, 
igen. A feleséged, Erzsike ugyan nagyon más 
volt, mint Te, de nekünk az jön le a műveidből, 
hogy jól megértettétek egymást. Vagy a prágai 
szín Kepler-Müller Borbála vitákat magatokról 
mintáztad?  Azt pletykálták rólad, azért vá-
lásotok után volt más is az életedben. Valami 
fürdőhelyi románcról szólnak a kósza hírek. 
Hogy később született egy kislányod is egy titkos 
szerelmedtől. Igaz? Ma a bulvárlapok címlapján 
adnának erről hírt, és ezeket az emberek mohón 
falnák. Nem is a Tragédiára, a műveidre len-
nének kíváncsiak, hanem a magánéletedre. De 
ebbe ne menjünk bele, ez a stílus tán elborzaszta-
na, mint Ádámot a vég."

Madách 200: névadóját 
ünnepelte a gimnázium

Élettel telt meg a főtér a Majálisra
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A város egyetlen polgári gimnáziuma 
is egyházi tulajdonba kerülhet annak 
a törvényjavaslatnak a következtében, 
amit Semjén Zsolt egyházpolitikáért és 
egyházdiplomáciáért felelős miniszter 
nyújtott be, és amit elfogadott a kor-
mánypárti többségű parlament. A jelen-
leg az önkormányzat tulajdonában lévő, 
de a Váci Tankerület által fenntartott 
Madách Imre Gimnázium azért kerül-
het át felekezeti tulajdonba, mert közös 
helyrajzi számon van a Bernáth Kálmán 
Református iskolával, amit már az egy-
ház működtet. A polgármester az üggyel 
kapcsolatban megkereste a református 
egyházmegyét, de az egyeztetés során 
egyelőre nem született a felek számár is 
kölcsönösen elfogadható javaslat- írja a 
Városháza. 

A 1989-es rendszerváltás után a pia-
risták kérték vissza a Boronkay Műszaki 

iskola épületét, a szintén Konstantin téri 
Sztáron Sándor gimnázium épületét pe-
dig a katolikus egyház. 1948 előtt ugyan-
is ezek az épületek egyházi tulajdonban 
voltak. 

A Sztáron Sándor gimnázium, mai 
néven Madách Gimnázium és a Boron-
kay így került ki a Szérűskertbe, akárcsak 
a Bernáth Kálmán Kereskedelmi és Ven-
déglátóiparai Technikum is, mely iskola 
eredetileg a Szent Miklós téri épületek-
ből, szintén az egyházi visszaigénylés 
miatt volt kénytelen kiköltözni a város 
szélén lévő egykori Esze Tamás laktanya 
területére. 

Az önkormányzat a 90-es években 
az állami kárpótlásból és saját pénzből 
igyekezett a régi kaszárnyákat átalakí-
tani a világi oktatás számára, itt kapott 
helyet a Bernáth szakiskola és a Madách 
Gimnázium. A szérűskerti önkormány-

zati tulajdonú intézményeknél 2010 után 
történt ismét változás, amikor a Fidesz 
kormány a Klebelsberg intézmények 
felállításával központosította és átvette a 
világi oktatás irányítását. 

Ekkor a váci önkormányzat a szak-
képző számára igyekezett működtetőt 
találni, mely feladatot végül a reformátu-
sok vállalták el. 2012-ben a város határo-
zatlan időre használatba adta az egyház-
nak a Bernáth Szakképző iskola épületét 
és eszközeit, azonban az ingatlan tulaj-
donjoga továbbra is az önkormányzat-
nál maradt. 

A törvénymódosítás azonban lehe-
tővé teszi az egyházaknak, hogy a hasz-
nálati joggal érintett épületeket saját 
tulajdonba kérhessék, ráadásul térítés-
mentesen. A Bernáth iskola ingatlanjai 
így a benyújtott igény szerint vagyonilag 
is átkerülnek a reformátusokhoz. Az ön-
kormányzat számára újabb milliárd fo-
rintos léptékű vagyonvesztést jelenthet a 
Madách iskola és a szintén önkormány-
zati tulajdonban lévő mozgásfejlesztő 
központ épületének egyházi átadása, 
mely ingatlanok azért kerülhetnek a re-
formátusokhoz, mert egy helyrajzi szá-
mon szerepelnek a Bernáth Kálmán is-
kola épületével. 

Egyelőre az sem egyértelmű, hogy az 
estleges átvétel hogyan befolyásolná a 
világi gimnáziumban zajló oktatást, erről 
eddig semmilyen tájékoztatást nem kap-
tak a Váci Tankerülettől a szülők. 

Az áprilisi testületi ülésen a váci tes-
tület nem támogatta a városi vagyon-
vesztéssel járó ingyenes ingatlanátadást, 
ezért Matkovich Ilona további egyezte-
tést kért a református egyháztól - írja a 
városháza. 

Megkérdeztünk egy szülőt és egy pe-
dagógus is, hogy mit szólnak ahhoz, 
hogy iskolájuk épülete, a Madách 
gimi református tulajdonba kerülhet.

Szülői vélemény:
"A médiából értesültünk arról, hogy a Váci 
Madách Imre Gimnázium, ahová a gyerme-
künk jár – egy kormányzati jogszabály követ-
kezményeként – automatikusan egyházi fenn-
tartáshoz kerül, az önkormányzati ingatlan 
pedig az egyház tulajdonába. Nem világos szá-
munkra, hogy kik, mikor és milyen indokkal 
döntöttek arról, hogy egyik napról a másikra 
a gyermekünk egyházi iskolában fog járni, az 
viszont egészen lehangoló, hogy erről még csak 
meg sem kérdeztek minket, szülőket! Félreértés 
ne essék, családunknak semmi baja a vallással, 
vagy a hittel, ráadásul a kereszténység alapelve is 
pont arról szól, hogy az egyén maga dönt arról, 
hogy milyen hitet, vagy isten választ magának. A 
mostani helyzettel viszont az a problémánk, hogy 
mi szülők a gyereket nem egy egyházi fenntartású 
iskolába írattuk be, hanem egy világi szemléletű 
polgári intézménybe, ahova fel is vették! Kérdez-
zük tehát, valóban az történik, hogy a mostani 
döntéssel, a megkérdezésünk nélkül, egyoldalúan 
korlátozzák utólag a döntési szabadságunkat? 
Tájékoztat valaki arról esetleg minket, hogy a 

döntés következményeként milyen új tantárgyak-
kal, esetleg kötelező elfoglaltságokkal kell majd 
számolnunk?"

Egy pedagógus véleménye:
"A Sínai-hegyen Istentől adott parancsok a val-
láserkölcsi élet örök érvényű alaptörvényei (Kiv 
20). Az embernek Isten és embertársai iránti 
kötelességeit összegzi. érvényessége minden időben 
megmarad, mivel Jézus azt mondta: "Nem meg-
szüntetni jöttem a Törvényt, hanem beteljesíteni" 
(Mt 5,17). 
Az egyik parancs így szól: Mások tulajdonát ne 
kívánd!  A mások tulajdonának elvétele tehát 
a tízparancsolat szerint bűn. Jelenleg a Madách 
Gimnázium épülete nem a református egyház 
tulajdona. Akkor vajon a református egyház 
miért szegné meg a Tízparancsolatot, miért 
akarja elvenni a másét?
2. A Tízparancsolat isteni eredetű, amely min-
den korban érvényes. Az, hogy oktatási intézmé-
nyeket egy egyház elvehet a jogos tulajdonosától, 
emberi törvény. Az emberi törvény felülírja az 
istenit??? Akkor tiltsák be a Nemzeti Alap-
tantervet, mert abban kötelező olvasmány Szo-
phoklész Antigoné című drámája, ami pont 
erről szól: az emberi törvény nem írhatja felül az 
istenit. aki ezt megszegi, a legsúlyosabb büntetés-
sel lakol."

Református tulajdonba kerülhet 
a Mádách gimnázium is

A Kászonyi Károly által vezetett Pénz-
ügyi-Ügyrendi Bizottság ülésén két sokat-
mondó adat is kiderült. A likviditási jelen-
tés kimutatása alapján – köszönhetően az 
átgondolt, felelős gazdálkodásnak – a száz-
milliós pluszban lévő költségvetési számla-
egyenleg mellett 1 milliárd 400 millió forint 
lekötött betétje van az önkormányzatnak. 

A három és fél évvel korábbi városi 
állapotokhoz képest jelentős a javulás 
a városban tapasztalt és bejelentett, ám 
még elintézetlen (nyitott) hibajegyek 
számában. Míg 2019. októberben ezek 
száma 833 volt, az idén februárra ki-
adott jelentés szerint ez kevesebb, mint 
harmadára, 266-ra csökkent.

Harmadára esett 
vissza az elintézendő 

hibajegyek száma
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Ha azt mondom Vácon egy helyinek, hogy 
Bagolybükk Természet- és Környezetvé-
delmi Egyesület, szinte biztos vagyok ben-
ne, hogy tudja, mivel foglalkoznak és talán 
még fel is tud pár dolgot sorolni, amelyet 
nekik köszönhetünk a városban. De, most 
segítek: közösségi komposztálók telepíté-
se, beporzóbarát körforgalom, faültetés, 
mozaikos kaszálás, szúnyogszámlálás. 

Most, hogy itt a tavasz, előkerültek a fű-
nyírók és egy mostanában „divatos” téma 
is, hogyan nyírjuk, ha egyáltalán nyírjuk 
a gyepet. Bevallom ez a téma érdekelt a 
legjobban, hiszen én is kertrendezés előtt 
állok. Segítségemre voltak az egyesület 
oszlopos tagjai, Boldog Gabriella és férje 
Szabadfalvi András.

- Egyre divatosabb és több helyen lá-
tom, hogy megosztják a közösségi oldalon 
is, hogyan legyen a kertünk beporzóbarát. 
Ezt hogyan lehet megvalósítani?

- Az egész ott kezdődött, amikor 2017-ben 
megjelent egy cikk egy német tudományos lapban. 
Hatvanhárom német természetvédelmi területet 
vizsgálták 27 év alatt Németországban. Azt ta-
lálták, hogy a repülő rovar biomassza, az a tömege 
a rovaroknak - tehát nem a faj - több mint 75 
százalékkal csökkent ezalatt a 27 év alatt. Ez 
akkor kiverte a biztosítékot Németországban, de 
Európa szerte több helyen is. Régebb óta tudtunk 
bizonyos csoportokról, hogy baj van, ezt lehetett lát-
ni. Ez azért volt gond, mert itt a rovarokról volt 
szó, a repülő rovaroknak egy része beporzó maga 
is, másrészről pedig elsődlegesek ezek a táplálék-
láncban, hiszen ők vannak legalul, tehát belőlük 
fognak táplálkozni a madarak és egyebek. Va-
lahol eléggé lent vannak a táplálékláncban, ezért 
baj, ha ők pusztulnak, akkor majd később jön 
a fölsőbb szinteken lévők pusztulás is – mondja 
András.

Mint kiderült, nem csak Németország-
ban alakult ki ez a probléma, hanem Eu-
rópa szerte több országban is, ami átütötte 
az ingerküszöböt, ám az emberek ezt nem 
vették annyira komolyan, mivel 27 évvel 
ezelőtt is láttunk lepkéket, és ma is. Igen 
ám, csak senki nem számolta meg, hogy 
mennyit. Míg Nyugat-Európában 1976-tól 
mérik a lepkék számát, addig nálunk 6-7 
éve – hívja fel a figyelmet András. 

- Kezdjük úgy, hogy nézegetjük, hogy mennyi 
lepke van, mint beporzó nappali lepke. Minden-
ki a beporzóknál általában csak a méhecskékre 
gondol, abból is a házi méhekre, amit hivatalosan 
mézelő méhnek mondanak és arról elég jó nyilván-
tartásaink vannak, mert ott vannak a méhészek. 
Nagyon sokféle vadméh van, a poszméhek is oda 
tartoznak. A darazsak egy része is beporzó. Na-
gyon sokféle beporzó van. Ezekről kevesebbet tu-
dunk, holott a beporzás nagyobb részét ők végzik. 

Csak ezek nincsenek nyilvántartva, és közvetlenül 
nehezebb meghatározni a számukat. Hosszú tá-
von mindig az ott levő beporzók azok, amik vi-
szik a természeti biodiverzitást.

- És itt jön be a kiskertek szerepe – veszi át 
a szót Gabi –, a városi zöldterületek szerepe, 
hogy miért ne kaszáljuk a városban is folyton két 
centire a füvet, mert utána ezeknek a beporzók-
nak - akiknek ez az életterük -, nem marad sem-
mi. Hiszen már nincsenek mezsgyék meghagyva a 
külterületen se, minden be van szántva, és be van 
vegyszerezve, nincs táplálék. Amikor virágzik a 
repce, az bevonzza a beporzókat. Dőzsölnek és 
utána elpusztulnak, mert elfogy az élelmük. És 
hosszú távon ez oda vezet, hogy egyáltalán nem 
lesznek beporzók, mert kihalnak – mondja. 

Itt lép be a képbe a közösségi oldalon 
sokat futott fotó, amely azt mutatja be, 
hogy mennyi rovar marad a kertünkben, 
ha nem tövig vágjuk le a füvet, vagy ha 
egyáltalán nem vágjuk. Ez lenne ennek a 
cikknek is az üzenete. De, mint András 
mondja, ez egy örök harc, hiszen sokan 
azt gondolják, hogy a rend a kertben azt 
jelenti, hogy minden gyepnagyságú, vagy 
öt centi. De szerinte lehet kompromisszu-
mokat kötni. Méghozzá úgy, hogy megha-
gyunk a beporzóknak a virágokat, életteret 
hagyunk nekik. Ezt csinálja az egyesület is 
a Kálvária-dombon, ahol sikerült megy-
győzniük a tulajdonosokat – az egyházat 
és az önkormányzatot -, hogy mozaikosan 
kaszáljanak. Ők úgy látják ennek már meg-
van a haszna. De ne felejtsük el, a sokszor 
gazosnak nevezett városi körforgalmat 
sem, amely hasonló célokat szolgál. Más 
országokban, felismerve a problémát, már 
csak ilyen technikával kaszálnak és a kör-
forgalmakat is meghagyják a rovaroknak. 

- Érdemes nyugatra tekinteni, mert ott ez a 

szemlélet már megvan, holott ott is megvolt a rendre 
való hajlam és mégis náluk már az új a szép, már 
nem az öt centis gyep – mondja András. 

Igaz, ott nem csak állami szinten, ha-
nem helyi szinten is benne van a kom-
munikációban ez a szemlélet. Jó lenne, ha 
ezt átvennénk, mert nálunk van még mit 
megőrizni. Jó lenne, ha tanulnánk mások 
hibájából. 

- De azért arra figyelni kell, hogy a parlagfüvet 
ne hagyjuk elszaporodni - emeli ki Gabi. - A 
parlagfüvet kézzel gyomlálom, ott, ahol a 
föld feltépődik beszórom magokkal, így 
lehet kiszorítani ezt a gazt. 

- De nincsen örök szabály itt sem – veszi át 
a szót András - hiszen a mozaikos kaszá-
lás vagy a méhlegelő van, akinek jó, van, 
akinek nem. Van olyan növényünk, amit 
bizony néha le kell kaszálni. Például az 
aranyvessző, ami nagyon el tud nyomni 
mindent, hatalmasra megnő, akkor azt le 
kell kaszálni, akár többször is, mielőtt még 
magba, virágba borulna, mert különben 
terjedni fog. De, ha nem muszáj, ne kaszál-
junk, vagy csak mozaikosan tegyük.

Évről évre egyre több ember érti ezt 
meg. De még mindig nem elegen – mond-
ják mindketten. Amit azonban tragédiának 
tartanak, az a műfű és a betonozás. Úgy 
látják ideje lenne, hogy a politika is a szem-
lélet mellé álljon és vállalja fel, hogy ez egy 
fontos feladat, még akkor is, ha ez sokak-
nak nem tetszik. Mert mindig lesznek olya-
nok, akik kritizálnak. 

Az egyesület nem tesz le arról, hogy 
ezt a nézetet tovább terjesszék Vácon és 
környékén. De a szemléletváltás mellett 
további feladatokat karoltak fel. Több pá-
lyázaton is nyertek már, legutóbb a Rad-
nóti iskolának készítettek magaságyásokat, 
melynek gondozásába bekapcsolódnak, 
korábban pedig vízgyűjtőt is vásároltak az 
intézménynek. Ugyanígy segítettek az Ár-
pád iskolának is gondozni az általuk pályá-
zaton nyert kiskertet. 

Furucz Anita 

Már az a divat, hogy nem 
divat a rövidre nyírt gyep

Egy angliai gyümölcsös  (Fotó: Boldog Gabriella)
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A HÓNAP FOTÓJA

Kisbai Árpád felvételén Attila szobra látható, a háttérben a Barátok 
temploma és rendháza, valamint I. Géza király szobra látható

Kilencvenedik születésnapja alkalmából 
köszöntötte otthonában Mojzes Ala-
josnét Matkovich Ilona polgármester és 
Hegyvári Ágnes, a Polgármesteri Hivatal 
munkatársa, akik átadták a miniszterel-
nöki üdvözlő dokumentumot, illetve vá-
rosunk díszoklevelét és virágcsokrát.

Erzsi néni egyedül él Földváry téri 
otthonában. Bár nehezen mozog, még 
szívesen főz és kézimunkázik is. Igaz, azt 
már egyre ritkábban, mivel megromlott 
a látása. Testvéréék segítik a mindenna-
pokban őt. A Váci ÁFÉSZ-ből ment 
nyugdíjba, de sokan a Széchenyi utcai 
szövetkezeti könyvesboltból ismerik.

Önkormányzatunk ezúton is még 
sok, családja körében egészségben és 
boldogságban eltöltött esztendőt kíván 
Erzsi néninek.

Szeretettel köszöntjük a szépkorú 
Mojzes Alajosnét, Erzsi nénit
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Ritka az olyan képzőművész a városban, 
akinek a Madách Imre Művelődési Köz-
pontban egyszerre két galériában is látha-
tóak művei. Hársfalvi Gabriella festményei 
láthatóak aktuálisan az Ablak Galériában, 
mely a művelődési központ bejáratánál 
található. Ezzel párhuzamosan az Emeleti 
Galériában, a „Tavaszi szél vizet áraszt…” 
című csoportos kiállítás részeként is meg-
tekinthette a közönség néhány művét áp-
rilis 17-ig. Előbbi önálló kiállítás, utóbbi 
esetben tehát csoportos kiállítás részeként 
kaptak helyet a paravánokon a váci fes-
tőművész művei. Kérdeztem őt képzőmű-
vészetről, a kezdetekről, a jelenről és per-
sze a tervekről is. 

Hársfalvi Gabriella gyerekkora óta ren-
geteget rajzolt, festett, művészeti pályára 
készült, csak sajnos a körülményei ezt nem 
tették lehetővé. Így, mintegy kényszerűség-
ből női szabónak tanult. Később a műve-
lődési központba került, mint dekoratőr. 
Egészen pontosan 1985-től tizenkilenc 
éven keresztül látta el dekoratőri feladatait. 
Ahogy fogalmazott, ez már igazán testhez-
álló munkakör volt számára, hiszen szoros 
kapcsolata alakult ki a képzőművészettel. 
Rengeteg kiállítást épített, installált a deko-
ráláson kívül. Néhány festményt látva úgy 
gondolta akkoriban: bizony ilyet ő maga 
is tudna. Érezte magában a tehetséget, a 
motivációt. Egyre erősödött benne a vágy, 
hogy ő is alkothasson. 

2002-ben az egyik festőtársa biztatására 
jelentkezett a Nagy B. István Képzőmű-
vész Körbe. Ahol Debreczeni Zsófia fes-
tőművész volt a tanára, akinek nagyon 
sokat köszönhet. Megtanult művész szem-
mel nézni, látni és gondolkodni. Tanára 
segítségével elsajátíthatta az olajfestés csín-
ját-bínját. Ugyanígy az ő közreműködésé-
vel ismerkedett meg az akvarellfestészet 
fogásaival. Hársfalvi Gabriella érdekesség-
ként említette, hogy művészi pályája elején 
egy évig csak rajzolt. A rajzolás tulajdon-
képpen a festészet alapja – avatott be a 
részletekbe. A mai napig nagyon szívesen 
fest fekete-fehér fotókról az általa elkép-
zelt színekkel és stílusban. Milyen témákat 

ábrázol Gabriella szívesen? Tájképeket, 
csendéleteket, figurális kompozíciói is van-
nak, vagy éppen városrészletek. Például a 
Vácott látható barokk kapuk is több fest-
ményén visszaköszönnek. Utóbbiak nagy 
kedvencei. A váci kapukat ábrázoló képei 
valamivel több, mint 10 éve készültek és a 
mai napig ezek állnak talán a legközelebb 
a szívéhez. Részben azért, mert 1964 óta 
váci lakos és már akkor is szerette ezeket 
a régi kapukat, a régi barokk épületeket. 
Nem tartja kizártnak még több váci kapu 
megörökítését a vásznakon. Arra a kér-
désre, hogy hol szokott festeni, az alkotó 
elmondta, a művelődési központba jár csü-
törtökönként egy festőcsoportba, akikkel 
régóta, szinte családi hangulatban alkothat-
nak a megfelelő körülmények között. Az 
eddigi kiállításai kapcsán elmondta, 2008-
ban hármas kiállításon volt alkalma bemu-
tatni képeit. „Hárman a színek útján” cím-
mel nyílt csoportos kiállítás az ő, valamint 
Krupa Mária és Mucsi Erika munkáiból a 
váci Főtér Galériában. 2011-ben a Pest me-
gyei amatőr tárlaton találkozhatott festmé-
nyeivel a közönség, ahol hat díjazott volt. 
Nagy örömben volt része, hiszen az egyik 
festménye a díjazottak között szerepelt. 
Éppen az egyik váci kapus alkotása, amely 
most az Ablak Galériában is látható. 2012-
ben Kispesten volt kiállítás "Arany élet 
60+" címmel, ami egy országos pályázat 
volt. Itt a "Nagyszüleim" című alkotásával 
(amely most szintén látható az Ablak Ga-
lériában) első díjat nyert. 2013-ban, szintén 
a váci művelődési központban volt egyéni 
kiállítása. Ezt követően Kismaroson a helyi 
művelődési házban kiállítása, aminek volt 
egy külön érdekessége, ugyanis az unokájá-
val (aki akkor 17 éves volt) együtt állítottak 
ki festményeket, hiszen az unoka is ügyes 
képzőművész. Aztán eljött a tavalyi év, ami-
kor is megrendezésre került a „Tavaszi szél 
vizet áraszt…” csoportos kiállítás szintén a 
művelődési központ Emeleti Galériájában. 
Ott is díjazták a műveit. Elnyerte ugyanis 
azt a lehetőséget, hogy egy újabb önálló 
kiállítása valósulhat meg az intézménybe. 

Szávai Attila

Több, mint félezer 
fiatal vett részt a 

múzeum márciusi 
programjain

Remekül indult a Tragor Ignác Múzeum 
számára az idei tavasz, hiszen március-
ban 550 fő vett részt különleges mú-
zeumpedagógiai programjaikon – írják 
a közösségi oldalon. A "Zümmögés a 
Múzeumban" foglalkozásukkal csatla-
koztak ismét a Beporzók Napjához, 6. 
alkalommal rendezték meg társszerve-
zőként a "Föl, föl vitézek..." 1848-49-es 
hagyományőrző vetélkedőt, és ingyenes 
múzeumi sétájukon egy polgárasszony 
emlékeinek segítségével 1869-be utaz-
hattak vissza az érdeklődők. Vendégeik 
voltak a helyi fiatalokon kívül a váchar-
tyáni és a püspökszilágyi diákok is, akik 
egy különleges, 1848-49-es eseménye-
ket felidéző témanapon vehettek részt. 

Hársfalvi Gabriella 
az Ablakban
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Őrháznak a vasút menti kis épületeket 
nevezik, melyek a vasúti őrök szolgála-
ti feladatellátását biztosították. A korai 
időkben egymástól látótávolságra épül-
tek, hogy az őrök fényjelzésekkel tudja-
nak kommunikálni egymással. A távíró 
és az elektromos jelzőeszközök ezt feles-
legessé tették, de a közúti kereszteződé-
sek sorompóit még sokáig őrök kezelték. 
A pályaőr, a sorompóőr, a térközőr nem 
járhatott ki mindig a településről szolgá-
lati helyére, gyakran ott lakott családjával 
együtt. Az őrház ilyen esetben több elemű 
építmény volt, mellé a család mindennapi 
ellátását biztosító porta, kemence, kút, ól, 
pince épült. A hivatalos vonalőrház meg-
nevezés ismerősebben cseng a közhasz-
nálatú bakterház formában.

Az őrházak – bár típustervek szerint 
készültek – nem voltak egyformák. A 
különböző vasúttársaságok saját szabvá-
nyaik szerint építették őket, illeszkedve az 
adott környezethez és aktuális építészeti 
irányzatokhoz. A funkcionális igények 
viszont megegyeztek, és ezek a magyar 
vasútépítés idejére külföldön már kiala-
kultak. A magyar vasúti épületek tervezői 
erre alapozva fejleszthették ki saját épü-
lettípusaikat. A szabványépületek prak-
tikus és egyszerű, de magas színvonalon 
kivitelezett házak voltak. Talán épp ez az 
egyszerűség okozhatta, hogy megőrzé-
sük nem kapott elég figyelmet, mára alig 
maradt belőlük méltó állapotú. Az első 
világháború előtt a magyar vasutak men-
tén tízezer körüli őrház lehetett, Trianon 
után ennek mintegy a felével számolnak 
hozzáértők. A számok mutatják, hogy a 
feladatellátáson túl szociális jelentőségük 
sem volt elhanyagolható, és joggal tulaj-
doníthatunk nekik tájképalakító jelentő-

séget is. A magyar őrházak környezeté-
nek tetszetős kialakításáról, a gondozott 
őrházi kertgazdaságokról elismeréssel írt 
egy német utazó 1909-ben. Egy kertészeti 
lapban Ein Kulturbild aus Ungarn cím-
mel 21 fényképpel illusztrálva mutatta be, 
hogy akkoriban a vasutat övező területe-
ket ugyanolyan igényesen kezelték, mint 
magát a Magyar Királyi Államvasutat.

A 164-es őrház 1849 nyarán, a szabad-
ságharc második váci csatájában játszott 
történelmi jelentőségű szerepet. Vác déli 
határában, a gödöllői út és a vasút keresz-
teződésénél, a város felőli oldalon állt. 
Térképeken az épület alaprajzát ábrázol-
ják, egy 1961-es légifotón még jól kive-
hető a ház és a hozzá tartozó porta, de 
később mindez nyomtalanul eltűnt. Ma 
üres a helye, semmi nem emlékezteti rá az 

Volt egyszer egy váci…
164-es őrház 

arra járót. 
A július 15-16-i összecsapások idején 

Görgey Artúr, a honvédsereg fővezére 
meggyőződött arról, hogy a Vác felé nyo-
muló orosz haderő áttörése lehetetlen. A 
két héttel korábbi komáromi csatában sú-
lyos fejsebet kapott Görgey a 164-es vas-
úti őrházba hívta össze vezérkarát. Nagy-
sándor József, Leiningen-Westerburg 
Károly, Pöltenberg Ernő tábornokok, 
Görgey Ármin alezredes és Bayer József  
ezredes számára itt fejtette ki visszavo-
nulásuk kiviteli tervét, amit a haditanács 
elfogadott. Ez a döntés megmentette a 
feldunai hadsereget és fékezte az orosz 
csapatokat, ugyanakkor hozzájárult a 
Görgeyt árulónak bélyegzők érveléséhez. 

A 164-es őrház ugyan eltűnt, de figyel-
mes szem még ma is felfedezhet Vácon 
őrházakat. Az egyik – az egykori 162-es – 
lakóházként simul az alsóvárosi megálló-
hely töltése mellé, egy másik, jobb sorsra 
érdemes házikó – a 161-es – pedig üresen 
áll a Kosdi úti aluljáró külső oldalánál. Ke-
vesen gondolnak eredeti rendeltetésükre. 

A 164-es őrház hűlt helye figyelmeztet 
arra, hogy múltunk értékei így válhatnak 
semmivé, ha érdektelenek vagyunk, nem 
törődünk velük.

Irodalom: Tragor Ignác: Vác története 1848-
49-ben, Lovas Gyula: A bakterház

Zomborka Márta
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H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

Anyakönyvi hírek

FOGORVOSI ÜGYELET
A váci és Vác körzeti hétvégi 

fogászati ügyeletek megszűntek! 
Legközelebbi ingyenes ügyelet:

Szájsebészet
Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.

Tel.: 06-1-317-6600

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET
(felnőtt és gyermek)

2600 Vác, dr. Csányi L. krt. 47. 
ÁNTSZ épület földszinti helyisége. 

Elérhetőség:  06-27/306-090
Ügyeleti idő: 

Hétfő–csütörtök: 19 órától 7 óráig 
Pénteken 16 órától  hétfő reggel 7 óráig 
Munkaszüneti  napokon  24  órában

A Váci Dunakanyar Színház 
májusi programjai

Billy Van Zandt - Jane Milmore: Bocs, félrement!
2023. május 13. 19 óra

Egy nagy lebukás szimfóniája, emailekben, telefonokon és csevegő-
programokon előadva. Stephanie boldogan éli a hű feleségek életét: 
gondoskodik a háztartásról, neveli a gyerekeket - aztán egy napon 
kap egy saját számítógépet. Be is csap a mennykő. Érkezik egy furcsa 
üzenet a férjétől, talán nem is neki szánta? Csatlakozik Peg, a legjobb 
barátnő, hogy bosszút álljon az aljas férfinemen, és George, a legjobb 
barát, hogy mentse a menthetőt. De ki az a Wanda? Itt valami vissza-
vonhatat-lanul félrement. A nagy sikerű off-Broadway komédia valós 
történet, valós emailekből. Sokan játszhattuk már vala-melyik szerepét.
Szereplők: Schruff  Milán (Richard), Kovács Patrícia (Stephanie), Járó Zsuzsa 
(Peg), Mészáros Máté (George), Péter Kata (Wanda). Író: Billy van Zandt Író: 
Jane Milmore Fordította: Zöldi Gergely Jelmez: Fekete Györgyi. Díszlet: Khell 

Zsolt Világítás: Szondi György Rendező: Paczolay Béla. Producer: Orlai Tibor.
Előadás hossza: 1óra 15perc egy részben. Jegyárak két 

szektorosak: 1-8. sorig: 4700 forint, 9-17. sorig: 4500 forint.

A brémai muzsikusok - interaktív mesejáték 
- Magyar Népmese Színház

2023. május 25. 10 óra 
Ki ne ismerné ezt a történetet, melyben a fedél nélkül maradt állatok el-
indulnak szerencsét próbálni. A kalandos játék során jelmezeket öltve, 
két színésszel és egy zenésszel valamint a gyerekekkel közösen játsszuk 
ela szamár, a kakas,a cica és a kutya történetét, míg végül a brémai erdő-
ben elűzik a rablókat és megtalálják az új és boldogabb életet.
Játékmesterek: Benedek Gyula, Balázsi István, Zanotta Veronika, Illés Dániel. 

Rendezte: Zanotta Veronika. 
Nagyobb csoportok esetén kedvezményre van lehetőség. 

Keressenek elérhetőségeinken. Jegyár: 1000 forint.

Wil Calhoun: Balkon kilátással
2023. május 29. 19 óra

A Jóbarátok egyik írójának komédiája rengeteg humorral mutatja 
be az emberi játszmák változatos és hol vérre menő, hol röhejes 
természetrajzát. Helyszíne két egymásra néző erkély. Az egyiken 
Alvin, aki képtelen felvenni a ritmust a világgal. Inkább elszige-
teli magát, és lakásába zárkózva találja meg a vágyott nyugalmat, 
könyvekkel és sport-közvetítésekkel. A szemben levőn azonban 
egyszer csak megjelenik a lehengerlően vidám és rendíthetetlen 
Karen, és a világ máris újból kézzel fogható közelségbe férkőzik. 
Összecsap két szemben álló nézőpont, férfi és nő, optimista és 
pesszimista, Jin és Jang. Azt pedig már mi is jól tudjuk, milyen, 
amikor nem léphetünk egymáshoz másfél méternél közelebb.
A színdarabot Magyarországon a THEATRUM MUNDI Színházi és 
Irodalmi Ügynökség képviseli. Szereplők: Péter Kata (Karen), Ötvös And-
rás (Alvin), Ficzere Béla (Paul). Író: Wil Calhoun Fordító: Zöldi Gergely.  
Látványtervező: Kálmán Eszter Zene: Mátyássy Szabolcs. Rendezőasszisz-

tens: Kis-Kádi Judit. Rendező: Kocsis Gergely. Producer: Orlai Tibor. 
Az előadás hossza: 1óra 30perc egy részben. Jegyárak két 
szektorosak: 1-8. sorig: 4500 forint, 9-17. sorig: 4300 forint.

A műsorváltozás jogát fenntartják!

Vácott született váci lakosok: 
Horváth Dániel Richárd és Jakab Ágnes gyermeke: Csongor, 
Vörös Zoltán Tibor és Döbrösi Rebeka gyermeke: Alvin, Sánta 
Márton Lóránt és Erdősi Emese gyermeke: Szabolcs, Dobra Já-
nos Pál és Baranyi Hajnalka gyermeke: János Pál, Szamosvölgyi 
Zoltán és Barányi Anita gyermeke: Kíra Zorka, Bakancsos Dé-
nes és Kovács Anita gyermeke: Bianka, Dancsó Norbert és Bene 
Melinda gyermeke: Dorottya Zetti, Cormos Sebastian Zoltán és 
Takács Alexandra gyermeke: Ábel, Pusztai Róbert és Vandrus Lili 
Anna gyermeke: Zoé, Somogyi György és Szigeti Mária Veronika 
gyermeke: Hanna Elena, Cser Gergely Tamás és Halász Barba-
ra gyermeke: Karina Olívia, Turcsik János Zsolt és Slenk Rená-
ta gyermeke: Luca, Szádoczki Bence és Libor Csenge Dorottya 
gyermeke: Bende, Cseresznye József  és Gózon Adél gyermeke: 
Hanna Virág, Forgony Martin és Váradi Bettina gyermeke: Janka, 
Máthé Zoltán és Bertalan Melinda Anikó gyermeke: Dániel.

Házasságot kötött váciak: 
Tóth István és Nagy Renáta, Garbin Franco Antonio és Tóth 
Mercédesz, Nagy Viktor László és Szűrszabó Lilla, Kiss Illés és 
Jónás Anna Hedvig.

Elhunyt váciak: 
Bálint János (1924). Az elmúlt hónapban 19 váci személy hunyt 

el városunkban. (A kegyeleti jogok figyelembevételével csak azoknak az el-
hunytaknak az adatait közöljük, akiknél az elhunyt hozzátartozója nyilat-
kozatával hozzájárult a nyilvánosságra hozatalhoz. A többi elhunyt esetében 
összesített statisztikai adat közlése lehetséges csak.)
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ELŐZŐ LAPSZÁMUNK REJTVÉNYÉNEK NYERETESE: DR. NAGY IMRE
 A májusi feladványunk: Mi a címe a szeptember 30-ig látogatható Zsolnay kiállításnak? A megefejtéseket május 

26-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes megfejtők
 között Laurent Baffie: TOK-TOK avagy hogy pattog a kocka? című darabjára sorsolunk ki páros belépőt, 

a Váci Dunakanyar Színház felajánlásában.

Idén húsz éves a Tini Dance Team. A Steid 
Anita által megálmodott és megvalósított 
formáció töretlenül működik azóta is, még 
a Covid sem vetette vissza a lelkesedésüket. 
Június 10-én, 18 órakor ismét egy gálamű-
sorral készülnek növendékei, akik már izga-
tottan várják a fellépést. A rendezvénynek a 
Madách Imre Művelődési Ház ad otthont.

Anita azt mondja, hogy ez lesz az eddigi 
legnagyobb showjuk, a régi sikerekből válo-
gatott, de újdonsággal is készülnek.

„Ez a legnagyobb show, ezt a nevet is adtam a 

műsornak. Egyrészről azért, mert azt gondolom, 
hogy most már az évek alatt én is nagyon sokat vál-
toztam, és bízom benne, hogy azért látszik a fejlődés 
ezen a területen, és a lányok is borzasztóan ügyesek. 
Szuper csapatokkal készülünk, a legkisebbektől a 
legnagyobbakig mindenki ott lesz, egészen a hatéve-
sektől a huszonévesekig. Nem is kevés alkalommal 
lépnek majd színpadra a tanítványaim, úgyhogy 
most tényleg mindenki a legjobb formáját fogja hoz-
ni” – mondta lapunk kérdésére. 

A jelenleg hatvan fővel, négy csoporttal 
működő tánciskola minden szerdán és pén-

teken tartja a próbáit. A fiatalok nagyon ké-
szülnek már a júniusi eseményre. 

„Talán a nagyobbak jobban izgulnak, mert ők 
jobban érzik ennek az egésznek a súlyát. Mindenki 
izgul, még én is izgulok, de azt gondolom, hogy ez a 
jó, mert ez azt jelenti, hogy szívből csináljuk, és tény-
leg szívünk, lelkünk benne van” – mondta. 

Vegyes műfajokkal készülnek a gálára. 
Steidl Anita szerint bár modern táncot tanít, 
de nem a klasszikus fajtát, hanem inkább fia-
talos, lendületes koreográfiát. 

„Nagyon vegyes vagyok én magam is, mint az 
általam tanított táncok, de minden a zenétől függ. 
Nagyon változatos lesz a paletta a műsorban. Lát-
tak már, hallottak már tőlünk ebből jócskán, de a 
legjobbakat szerettem volna visszahozni.” 

Steidl Anita neve azonban nem csak Vá-
con ismert. Korábban olyan darabokban 
fordult meg, mint a Vámpírok bálja, vagy a 
Queen We will rock you darabjában is ahol, 
mind táncosként, mind pedig koreográfus 
asszisztensként működött közre. Idén pedig 
egy most készülő film tánckarába is bekerült. 

Kívánom neki és a Tini Dance Team-nek, 
hogy még legalább 20 évig működjenek ilyen 
sikeresen, ilyen lelkesedéssel!

„Szívünk, lelkünk benne van”
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